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ském údolí – str. 13

Co se v obci povedlo
str. 4

V sobotu 12. května jsme měli tu čest
přivítat mezi občany obce Mokrá-Horá-
kov naše nejmenší. Celkem se v sále
obecní mediatéky sešlo sedmnáct dětí,
z toho jedenáct holčiček a šest chlapečků.
Krátké pásmo říkanek si pro své budoucí
kamarády připravily děti z mateřské
školky, zazpívala Lucka Klučková. Dětem
přejeme bezstarostné dětství a hodně
 rodičovské lásky a rodičům chvíle plné
 radosti a štěstí. 

Vítání občánků
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Ing. Ivan Charvát, tajemník OÚ

Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov se
na svém 22. zasedání dne 30. 1. 2018 us-
neslo vydat obecně závaznou vyhlášku
(dále jen „vyhláška“), kterou se stanovují
výjimečné případy, při nichž je doba noč-
ního klidu vymezena dobou kratší, než
stanoví zákon. Dobou nočního klidu se
rozumí doba od dvacáté druhé do šesté
hodiny. Vyhláška obsahuje pouze názvy
jednotlivých akcí, přičemž konkrétní ter-
mín konání akcí musí být vždy zveřejněn
na úřední desce minimálně 5 dnů před
datem jejich konání. Vyhláška byla po
schválení a následném zveřejnění na
úřední desce obce zaslána k posouzení
a právnímu rozboru na Ministerstvo vnitra
České republiky – odbor veřejné správy,
dozoru a kontroly, a to včetně stručného
popisu jednotlivých akcí a zdůvodnění ve-
řejného zájmu konání těchto akcí (udržo-
vání místních tradic, upevňování
mezilidských vazeb). V letošním roce se

jedná o Májové hody (26. květen), Upálení
Jana Husa (6. červenec), Obecní hody (1.
září), Noční hasičskou soutěž (9. září). Zde
je velmi podstatné podotknout, že přije-
tím vyhlášky o nočním klidu se obyvatelé
obce nemusí bát o možnost pořádání
svých soukromých oslav a jiných soukro-
mých událostí, které nepodléhají i nadále
oznamovacímu režimu vůči obci a mohou
se konat i po 22. hodině, pokud však ne-
porušují noční klid. 

Co je to vlastně noční klid?
Pojem nočního klidu není žádným práv-

ním předpisem vymezen. Jedná se přesto
o určitý pokojný stav na určitém místě ve
vymezenou dobu, na jehož zachování má
společnost zájem za účelem spořádaného
a poklidného soužití.

Co lze považovat za rušení nočního
klidu?

Za rušení nočního klidu jsou považovány
takové projevy fyzických osob v době nočního
klidu, které jsou způsobilé porušit nebo ohro-
zit občanské soužití a veřejný pořádek. Ty-

Obecně závazná vyhláška o nočním klidu
picky se jedná například o hlasité hlasové
projevy, reprodukovanou nebo živou hudbu
nebo způsobování hluku jinou činností.

Co je doba nočního klidu? Doba nočního
klidu je definována zákonem o přestupcích
jako doba od 22. do 6 hodiny. Noční klid je
tedy regulován na úrovni zákona, a to z dů-
vodu celospolečenského a státem chráněného
zájmu o jeho ochraně. 

Je třeba k pořádání slavností, společen-
ských či rodinných akcí souhlas obce a je je-
jich konání nějak omezeno? Pokud jde
o pořádání těchto vyjmenovaných akcí, tak
je třeba zdůraznit, že v České republice není
žádným zákonem omezeno konání těchto
akcí. Zákonem o přestupcích je pouze stano-
veno, že za přestupek se považuje rušení
nočního klidu, který je vymezen dobou od
22. do 6 hodiny. Pokud pořadatelé těchto akcí
respektují dobu nočního klidu a neobtěžují
ostatní občany hlukem, lze tyto akce konat
i po 22. hodině. K pořádání oslav či nejrůz-
nějších akcí proto není třeba souhlasu obce
ani ohlášení jejich konání obci. 

Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov se
na svém 22. zasedání dne 30. 1. 2018 us-
neslo vydat na základě § 5 odst. 6 zákona
č. 251/2016 Sb., o některých přestupcích,
a v souladu s § 10 písm. d) a § 84 odst. 2
písm. h) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích
(obecní zřízení), ve znění pozdějších
předpisů, tuto obecně závaznou vyhlášku
(dále jen „vyhláška“):

Čl. 1
Úvodní ustanovení

Vyhláška stanovuje výjimečné případy,
při nichž je doba nočního klidu vyme-
zena dobou kratší, než stanoví zákon,
nebo při nichž nemusí být doba nočního
klidu dodržována. 

Čl. 2
Doba nočního klidu

Dobou nočního klidu se rozumí doba
od dvacáté druhé do šesté hodiny. 1)

Čl. 3
Stanovení výjimečných případů, při

nichž je doba nočního klidu vymezena
dobou kratší, než stanoví zákon, nebo

při nichž nemusí být doba nočního
klidu dodržována

1. Doba nočního klidu nemusí být do-
držována:

- v noci z 31. prosince na 1. ledna

2. Doba nočního klidu se vymezuje:
a) od 02.00 do 06.00 hodin, a to v době

konání těchto společenských akcí: 
- Májové hody, Upálení Jana Husa,

Obecní hody, Noční hasičská soutěž.

3. Informace o konkrétním termínu
konání akcí uvedených v odst. 2 tohoto
článku bude zveřejněna obcí Mokrá-Ho-
rákov na úřední desce minimálně 5 dnů
před datem jejich konání.

Obecně závazná vyhláška obce Mokrá-Horákov
č. 1/2018 o nočním klidu

Čl. 4
Závěrečná ustanovení

Tato vyhláška nabývá účinnosti dnem
1. 3. 2018. 

Michal Janků, místostarosta obce, v.r.
Aleš Ryšánek, starosta obce, v.r.

Datum vyvěšení: 7. 2. 2018
Datum snětí: 23. 2. 2018
1) Dle ustanovení § 5 odst. 6 zákona č. 251/2016 Sb.,

o některých přestupcích, platí, že: „Dobou nočního klidu se ro-
zumí doba od dvacáté druhé do šesté hodiny. Obec může obecně
závaznou vyhláškou stanovit výjimečné případy, zejména slav-
nosti nebo obdobné společenské nebo rodinné akce, při nichž je
doba nočního klidu vymezena dobou kratší nebo při nichž ne-
musí být doba nočního klidu dodržována“.

Aleš Ryšánek

Projektem WiFi4 EU Evropská komise
podporuje zavádění bezplatného systému
pro wi-fi připojení pro občany a návštěv-
níky ve veřejných prostorách jako jsou
parky, veřejné budovy, knihovny, zdravotní
střediska nebo muzea v celé Evropě.

Naše obec se do tohoto projektu také
registrovala a v případě, že bude žádost
úspěšná, je v plánu pokrytí bezplatnou

WiFi sítí na autobusových zastávkách ,
na náměstí či ve sportovním areálu. Do
projektu je registrován velký počet
obcí, s největší pravděpodobností se
bude výzva opakovat i v budoucnu a naše
obec je připravena žádat o další granty
pro rozvoj internetu v obci.

Zároveň děkujeme i IT partnerovi,
společnosti COMIMPEX spol. s r.o., za
poskytnutí bezplatných konzultačních
služeb.

Bezplatný přístup k internetu 
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Aleš Ryšánek, starosta

Hřiště
Díky dotaci Jihomoravského kraje ve

výši 70 000 Kč byly doplněny dětské
hrací prvky na hřiště v Mokré na sídlišti
a na dětské hřiště v Horákově.Obec při-
spěla částkou 74 476 Kč, práce realizovala
firma Flora servis s.r.o.

Bazén
Po zimě potřebuje koupaliště v Mokré

jako každý rok nutné opravy. V součas-
nosti obec mapuje, co všechno je v hava-
rijním stavu. Aby se mohla zahájit sezóna,
musí obec uvolnit z rozpočtu nemalé pro-
středky.

Líchy
Obec se rozhodla opravit havarijní stav

Co se v obci povedlo

komunikace v lokalitě Líchy. Jedná se
o rekreační část obce , kam mnozí obyva-
telé chodí na vycházku. Výběrové řízení
vyhrála firma Swietelski stavební s.r.o.,
práce včetně DPH stály 482 511 Kč. Byla
použita technologie, která využila stáva-
jící podklad, který se upravil. Na místní
komunikaci jsme prováděli pokládku as-
faltové vrstvy ze směsi označené dle ČSN
ACO 11+. Jedná se o krytovou asfaltovou
vrstvu. Přípravné práce probíhaly v něko-
lika etapách, a to zejména odstranění ne-
rovností stávající vozovky silniční frézou,
následné důsledné vyčištění podkladu za-
metacím vozem a aplikace spojovacího
postřiku. Následně byly výškově upraveny
vstupy inženýrských sítí (vodovod a ka-
nalizace).
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Drobné nerovnosti byly vyrovnány as-
faltovou směsí a poté na šířku 3,2 m byla
realizována obrusná vrstva v průměrné
tloušťce 5 cm.

Zdá se, že nás tahle vozovka po opra-
vách všechny přežije. V budoucnosti je
v plánu ještě oprava cesty do Horákova,
aby v době přívalových dešťů nedochá-
zelo ke splavování štěrku až k autobusové
zastávce.

Lékárna
I v budově, kde sídlí zdravotní středi-

sko pokračuje obec v úpravách. Byly na-
montovány nové dveře pro lékárnu
a zásobování.

Opravy chodníků před bytovými domy
č. 316 a č. 320

Obec pokračuje v opravách přístupových
chodníků k bytovým domům v Mokré
na sídlišti. Radou obce byla vybrány firma
ReichMont s.r.o., která vyhrála výběrové
řízení. Opravy stály 157 074 Kč.
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• Revitalizace sídlištní zeleně v obci
Mokrá-Horákov realizovala společ-
nost Zahradnické úpravy s.r.o.

• Za projekt zaplatí obec 703 240 Kč
vč. DPH.

• Práce budou ukončeny do 30. června
2018

• Chodníčky-pěšinky se budou reali-
zovat samostatně.

Aleš Ryšánek, Eva Wagnerová

Jeden z největších projektů, který obec
Mokrá-Horákov v současnosti už reali-
zuje je projekt revitalizace sídlištní ze-
leně. Sídliště leží na vyvýšeném místě cca
325 m n. m. V následujícím textu přináší
Zpravodaj podrobnější popis jednotli-
vých lokalit.

LOKALITA 1 
Místo: zatáčka vjezdu do sídliště kolem
zdravotního střediska k tělocvičně ZŠ

Cílem projektu je zajistit větší stabilitu
a perspektivu vegetace, což spočívá
v úpravě stávajících dřevin řezem a do-
plnění dřevin dosadbou. Sídliště v obci
Mokrá bylo vystavěno před několika de-
setiletími na mírné zvýšené části jižního
okraje intravilánu, nad příjezdovou ko-
munikací, mezi plochami zahrad. Loka-
lita č. 1 tvoří vstupní část do sídliště
Mokrá. Přístup a příjezd je velmi sklonitý,
v lokalitě citelně chybí stromy, které by
zmírnily alespoň částečně negativní vliv
velkých objektů (prodejna, tělocvična)
v blízkosti pěších tras. 

NÁVRH ÚPRAVY 
Stávající stromy jsou pouze u objektu

tělocvičny, za parkovací plochou. I tyto
stromy nejsou v ideální kondici, borovice
v ostrůvku v parkovišti silně prosychá a je
na dožití. Označené stávající stromy
budou upraveny arboristou v korunách.
Podél přístupu jsou navrženy ńenáročné,
sucho tolerující stromy, které alespoň čás-
tečně zpříjemní cestu nahoru do sídliště
od zastávky MHD. 

Navrženy byly zejména javory babyky
(Acer campestre/, v kombinaci s plnokvě-
tou třešní ptačkou (Prunus avium Plena). 

Při parkovišti nahoře u přechodu pro

pěší jsou navrženy čtyři muchovníky
(Amelanchier arborea Robin Hill). Všechny
stromy budou dodány s podchodnou výš-
kou korun. Podél fasády tělocvičny bude
vysazena v pásu u zdiva linie keřů (Spi-
raea vanhouttei) tak, aby mezi zdivem
a mulčem pásu keřů nebyl ponechaný
trávník. 

Stromy a keře budou vysazeny dle
předepsaného sortimentu a velikostí. Sa-
zenice budou kvalitní, urostlé, bez poško-
zení a chorob. Budou vysazeny do
prostorných jamek, s doplněným hydro-
absorbentem a hnojivem. Stromy budou
mít kůly ze dna jámy, pružný úvazek
a chráničku kmene. Budou zality mini-
málně 60 l vody/strom a 5 l vody/keř.
Budou mulčovány borkou, případně štěp-
kou z probírek. Vyplatí se do výsadbové
jámy přidat geotextilii (cca 1 m2/ks) se-
parovanou na díly, složení 100% synte-
tika, gramáž min. 300 g/m2. Tato
geotextilie zachytí pro kořeny zásobu
vody, která pomůže stromu v kritické
době sucha. 

Keře budou dodány jako kvalitní kon-
tejnerované sazenice. Budou přihnojeny
tabletou plného hnojiva/ks, zality a ko-
runa upravena řezem. Mulč štěpkou bude
plošný, pro výsadbu ve skupině společně,
mocnost do 70 mm. 

Revitalizace sídlištní zeleně v lokalitě Mokrá sídliště 
NÁSLEDNÁ ÚDRŽBA 
Navržená úprava je jednoduchá, ale

v dalších letech je nutné počítat s trvalou
péčí. Součástí výkazu výměr je i následná
péče po dobu 2 let. Bude nutné v prvních
letech lehce upravovat linii keřů v zá-
padní části řezem (1 x ročně). Keře budou
zavlažovány po 2 roky, cca 3–4x ročně
5 l/ks. Budou odplevelovány dle potřeby,
mulč bude plet minimálně 3x ročně. 

Dosazené stromy a keře budou potře-
bovat závlahu, stromy minimálně 5 let po
výsadbě. 

Stromy budou zalévány cca 5 let vždy
množstvím aspoň 40 l/ks. Budou mít
chráničky kmene po 3 roky, kůly a úvazky
budou kontrolovány a ponechány také
3 roky. Úvazky budou 2x ročně prověřeny,
kmeny stromů budou čištěny. 
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LOKALITA 4
Místo: parčík mezi bytovými domy
č. 304, 306-310 a 313

Cílem projektu je posílit oproti stávají-
címu stavu biodiverzitu prostoru dosad-
bou přírodě blízkých druhů dřevin,
umožnit hnízdění drobných ptáků, vytvo-
řit podmínky pro trvalý život drobných ži-
vočichů, zajištění větší stability
a perspektivy vegetace, zvýšit její rekreační
potenciál v daném místě. 

Na stávající vegetaci sídliště je zřetelný
vliv nedostatečné úpravy terénu a do-
plnění ornice, již z doby po dokončení pů-
vodních bytových domů. Plochy trávníků
jsou druhově chudé, neodpovídající po-
tenciálu lokality, navíc okraje ploch jsou
zdevastované pojezdem a parkováním.
Obrubníky zpevněných ploch z původní
realizace jsou zvýšeny, dešťová voda z nich
nemůže zasakovat od travnatých ploch.
Zemina v travnatých plochách je silně
komprimovaná a ulehlá, se sníženou mož-
ností zásaku obecně. 

Tato lokalita tvoří středovou enklávu
sídliště, malou travnatou plochu se stromy
a keři, lemovanou parkovacími místy. Par-
kující vozy zajíždí lokálně i mezi stromy
v travnaté ploše. Je zde také umístěno ně-
kolik zděných kontejnerových boxů na
odpadní nádoby- domovní odpad. 

Mezi stávajícími stromy střední věkové
kategorie prochází frekventované pěší
trasy – zkratky. 

Stromy, z velké části jehličnany, vlivem
blízkého sousedství prosychají a konkurují
si v příjmu světla a vody. Na lokalitě citelně
chybí kvetoucí stromy střední velikosti,

připomínající ovocné stromy, přirozenou
a tradiční součást venkovského sídla. 

NÁVRH ÚPRAVY 
Citlivá probírka stávajících dřevin

s preferencí buků, asanace prosychajících
potlačených dřevin ve střední partii. Po-
nechané stávající stromy upravit řezem
korun, dosadba linie keřů podél parkova-
cích ploch ve spodní, západní části plochy.
Směrem ke společenské pobytové ploše
na západě bude dosazena trojice kvetou-
cích stromů subtilnějšího typu – muchov-
níků (Amelanchier arborea Robin Hill). Na
uvolněná místa budou dosazeny ještě dva
perspektivní javory (Acer platanoides),
které budou hrát v budoucnu, po dožití
stávajících jehličnanů na lokalitě, důleži-
tou roli jako kosterní stromy. 

Zdivo boxů na odpad bude překryto sa-
mopnoucími rostlinami - přísavník (Par-
thenocissus tricuspidata Veitchii). 

Obě výrazné a využívané pěší trasy v te-
rénu budou upraveny vložením betono-
vých obrubníků (1000 x 250 x 80 mm) na
plocho do štěrkového lože, se zasakovací
mezerou mezi prvky do 15 mm. Vzniklé
pěšiny šíře 100 cm budou dostatečně ka-
pacitní pro potřebu průchodu. 

Podél jižní obvodové linie parkovacích
ploch, bude v pásu cca 100 cm za obrubní-
kem směrem do travnaté plochy zřízen štěr-
kový posyp stávající pojížděné plochy mezi
stromy. Tento štěrkový přesyp zmírní hut-
nění terénu v prostoru kořenů parkováním. 

Veškeré označené stávající stromy
budou upraveny arboristou v korunách.
Plocha lokality bude mít provedenu cel-
kovou regeneraci travnatých ploch. 

Pěšiny budou vyskládány z betonových
chodníkových obrubníků (1000 x 250 x 80
mm) na podklad štěrku. Spára mezi prvky
bude 15 mm. Mocnost podkladního
štěrku bude do 100 mm. 

Spáry budou v horní polovině prosy-
pány směsí štěrku a zeminy s travním osi-
vem. Povrch dlažby bude cca 15 mm nad
okolním terénem, aby se minimalizovalo
zarůstání do drnu. 

Keře budou dodány jako kvalitní kon-
tejnerované sazenice. Osivo pro zakládání
bylinotravního drnu bude sestaveno tak,
aby byly respektovány podmínky lokality
a aby v případě svahu na západní části
byla podpořena stabilizace povrchu terénu
kořeny. Bude použita kvalitní výsevná
směs pro trávníky, odolávající suchu a to-
lerující přistínění, výsevek 3 g/m2. 

NÁSLEDNÁ ÚDRŽBA 
Navržená úprava je jednoduchá, ale

v dalších letech je nutné počítat s trvalou
péčí. Součástí výkazu výměr je i následná
péče po dobu 2 let. Je potřebné prověřovat
a sledovat vývoj nových a kontrolovat po-
nechané exempláře starých dřevin. 

Dosazené stromy budou potřebovat zá-
vlahu, stromy minimálně 5 let po výsadbě. 

Stromy budou zalévány cca 5 let vždy
množstvím aspoň 60 l/ks. Budou mít
chráničky kmene po 3 roky, kůly a úvazky
budou kontrolovány a ponechány také 3
roky. Úvazky budou 2x ročně prověřeny.
Také kmeny stromů budou čištěny. 

Keře budou plety 2x ročně, dle potřeby
v prvním roce upraveny řezem pro pod-
poru zavětvení. Mulč bude udržován
a doplněn do cca 3 let od výsadby.
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Lokalita 5 
Místo: mezi MŠ a bytovými domy
č. 303, 305 a 306

Cílem projektu je posílit oproti stáva-
jícímu stavu biodiverzitu prostoru dosad-
bou přírodě blízkých druhů dřevin,
umožnit hnízdění drobných ptáků, vy-
tvořit podmínky pro trvalý život drob-
ných živočichů doplněním taxonů –
potenciálního zdroje potravy. V nepo-
slední řadě je zajistit větší stabilitu a per-
spektivu vegetace, zvýšit její rekreační
potenciál v daném místě. 

Jde o úpravu stávajících dřevin řezem,
doplnění dřevin dosadbou, zřízení pěšin
v travnatých plochách, doplnění mobili-
áře a regeneraci travnatých ploch. 

Lokalita patří do celku Drahanská
vrchovina, součást Brněnské vrchoviny,
toto území je budováno jak drobami,
břidlicemi a slepenci (východní část), tak
granitoidy brněnského masívu (západní
část) a devonskými vápenci (střed vrcho-
viny). 

NÁVRH ÚPRAVY 
Stávající vegetace na lokalitě zahrnuje

i velmi cenné dřeviny, zejména rozměrné
buky pod svahem před mateřskou škol-
kou. Nutná je citlivá probírka stávajících
dřevin s preferencí buků, asanace prosy-
chajících potlačených dřevin ve střední
partii. Ponechané stávající stromy budou
upraveny řezem korun. Budou průběžně
sledovány arboristou, doporučena je re-
vize korun vždy cca po 2 letech v bu-
doucnu. Nově bude dosazena dvojice

kvetoucích stromů subtilnějšího typu –
muchovníků (Amelanchier arborea Robin
Hill) při chodníku do mateřské školy.
Tyto stromy budou dosazeny i mezi by-
tovky, do trávníku, jako jednoduchá
a funkční vegetace, která jemně odcloní
okna obou domů. U severního vstupu do
školky je při vstupním chodníku navr-
žena dosadba ještě jedné solitéry – plno-
květé formy třešně ptačky (Prunus avium
Plena), která neplodí, spolehlivě a bohatě
kvete a na podzim vybarví listy do žluta.
Třešně ptačky jsou navrženy i na severní
straně bytového domu, v odstupu od ští-
tové zdi, jako předsadba velkokorunných
stávajících javorů. 

Obě výrazné a využívané pěší trasy
v terénu budou upraveny vložením beto-
nových obrubníků (1000 x 250 x 80 mm)
na plocho do štěrkového lože, se zasako-
vací mezerou mezi prvky do 15 mm .
Vzniklé pěšiny šíře 100 cm budou dosta-
tečně kapacitní pro potřebu průchodu
a zabrání další plošné devastaci terénu. 

Pro dvě nově dodané lavice budou zří-
zeny plošky z česaného betonu, velikosti
1,5 x 2 m. Lem betonových plošek bude
zřízen z ocelových „L“ profilů 50/30/4,
žárově pozinkovaných, pro ochranu hran
plochy (vloží se při betonování do hor-
ního okraje plochy). 

Veškeré označené stávající stromy
budou upraveny arboristou v korunách.
Plocha lokality bude mít provedenu
 celkovou regeneraci travnatých ploch.
Pěšiny budou vyskládány z betono-
vých chodníkových obrubníků
(1000 x 250 x 80 mm) na podklad štěrku.

Spára mezi prvky bude 15 mm. Stromy
budou vysazeny dle předepsaného sorti-
mentu a velikostí -Amelanchier arborea
Robin Hill (12–14 cm) 11 ks a Prunus
avium Plena (14–16 cm) 4 ks. Budou vy-
sazeny do prostorných jamek, s doplně-
ným hydroabsorbentem a hnojivem.
Stromy budou mít kůly ze dna jámy,
pružný úvazek a chráničku kmene.
Budou zality minimálně 60 l
vody/strom, mulčovány borkou, pří-
padně štěpkou z probírek. Vyplatí se do
výsadbové jámy přidat geotextilii (cca
1 m2/ks) separovanou na díly, složení
100% syntetika, gramáž min. 300 g/m2.
Tato geotextilie zachytí pro kořeny zá-
sobu vody, která pomůže stromu v kri-
tické době sucha. 

Dřevěná atypická lavice bude vyrobena
z akátového nebo dubového dřeva,
všechny vnější hrany prvků budou lehce
sraženy za zabroušeny (cca 50 mm). Po-
vrchy budou jemně opracovány brouše-
ním, nebudou natírány, jen ošetřeny proti
plísním a dřevokaznému hmyzu. 

NÁSLEDNÁ ÚDRŽBA 
Navržená úprava je jednoduchá, ale

v dalších letech je nutné počítat s trvalou
péčí. Součástí výkazu výměr je i následná
péče po dobu 2 let. 

Bude nutné v prvních letech lehce
upravovat linii keřů v západní části
řezem (1x ročně).

Keře budou zavlažovány po 2 roky, cca
3–4x ročně 5 l/ks. Budou odplevelovány
dle potřeby, mulč bude plet minimálně
3x ročně. 
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Michal Janků, místostarosta obce

Vážení spoluobčané, přátelé a kama-
rádi!

Dovolte mi, abych vás seznámil v krát-
kosti s několika body o tom, co se děje
v naší obci a kolem ní. Zima už nám
dávno dala své sbohem a my jsme po-
měrně rychle vkročili do letního počasí.
Zima nebyla nikterak krutá, ale spíše
dlouhá a otravná, také plná výkyvů teplot
jak na houpačce. Díky tomu jsme spotře-
bovali dvakrát více posypového materiálu
než v předchozích letech. V naší obci se
pořád něco děje a je úplně jedno jaké je
zrovna roční období. Pracujeme ve všech
koutech, ať jsou to venkovní či vnitřní
prostory. A u těch venkovních právě zů-
staneme. V druhé polovině března jsme
začali prostřednictvím odborných zahrad-
nických firem provádět zdravotní a re-
dukční řezy na zeleni v několika
lokalitách. Konkrétně kolem ZŠ směrem
k bytovému družstvu, dále kolem MŠ
a pod ní směr náměstíčko. Tímto to sa-
mozřejmě nekončí. Bude probíhat vý-
sadba a samozřejmě další letní střih dle
druhu dřevin. Další z prací, které pro-
běhly, jsou opravy komunikací a chod-
níků. Již proběhla oprava dešťových vpustí
ve staré Mokré směr Příhon a na sídlišti,
včetně oprav komunikace. U bytových
domů č.p. 316 a 320 došlo k rekonstrukci
vstupních chodníků a u domu č.p. 335
a 336 k úpravě terénu před domem, dle
přání pečlivých obyvatelů, kterým touto
cestou děkujeme za vzornou a nádhernou
péči venkovních prostor. Opravy komuni-
kací budou nadále pokračovat, stále evi-
dujeme několik dalších kanalizačních
vpustí, na které přijde brzo řada. Kromě
těch běžných úkonů, jako je například se-
čení trávy a údržba zeleně, nás ještě čekají
další důležité realizace staveb jako je ko-
munikace nová zástavba Půllány, bezbari-
érový vstup na poštu nebo propojení
několika chodníků směr stará Mokrá plus
DPS Horákov a další. 

Nová komunikace Líchy
Proběhlo zpevnění komunikace přes

Líchy, což ocení jistě každý, kdo touto
cestou chodí a jezdí. Osobně si myslím, že
rada obce udělala dobré rozhodnutí, když
ke konci loňského roku rozhodla o reali-
zaci zpevnění této cesty. Ještě je potřeba
dořešit zbývající část „Vévoz“ směrem do
Horákova, kde je největším problémem
odvodnění komunikace. 

Příprava koupaliště
Díky výkyvům teplot zanechala zima

na našem koupališti nemalé škody. Ze-
jména obklady po obvodu bazénů prodě-
laly rozsáhlou opravu. Investováno bylo
i do technologie na úpravu vody a bazén
dostane nový nátěr. Byla rozšířena za-
hrádka u občerstvení a položena nová
protiskluzová dlažba na WC. Provozova-
tel se bude snažit otevřít co nejdříve, jak
nám to dopřeje počasí a zbytek nutných
oprav. 

Rekonstrukce fotbalových střídaček
V jarních měsících byly opraveny fot-

balové střídačky na hřišti pod Horáko-
vem. Oprava spočívala hlavně v rozšíření
z pěti na sedm metrů, což znamenalo cel-
kovou přestavbu konstrukce. Dále byly
opatřeny novým pláštěm a vybaveny po-
sezením. Nechyběl samozřejmě ani nátěr.
Doufám, že střídačky budou dobře slou-
žit a plnit svůj účel pro všechny domácí
utkání.

Poděkování 
Ve čtvrtek 19. dubna proběhlo v naší

Pár slov od místostarosty

obci blokové čištění komunikací. Děku-
jeme všem ohleduplným řidičům, kteří
respektují přenosné dopravní značení. 

V současné době probíhá revitalizace
zeleně na třech lokalitách na sídlišti.
Takhle „okolíkované“ jsou plochy, na
kterých se počítá s výsadou zeleně. Celé
sídliště je zasíťované - tedy pod zemí se

nacházejí rozvody elektřiny, vody, plynu
i kanalizace. A právě aby kořenový sy-
stém nových stromů a keřů neprorůstal
do rozvodů, bylo potřeba „vykolíkovat“
vhodné plochy…

Proč jsou na sídlišti rozmístěny kolíky?

Otázky a odpovědi 
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Noví občánkové
Kočířová Julie leden Mokrá
Antoš Adam únor Mokrá
Hrnčíř Maxim únor Horákov
Smutná Eliška únor Mokrá
Jochecová Emílie únor Mokrá
Girstlová Sofie březen Mokrá
Novotný David březen Mokrá
Tovarňák Felix březen Horákov
Janků Michal březen Horákov
Kudrnová Martina březen Horákov

Výročí – duben, květen, červen
50 let

Hodaňová Svatava duben Mokrá
Remeš Kamil duben Mokrá
Chvátalová Daniela duben Mokrá
Fazour Jan duben Mokrá 
Cenek Pavel duben Mokrá
Sekanina Vladimír duben Mokrá
Skládaná Radmila duben Mokrá
Chmelíček Tomáš duben Mokrá
Blahová Renata květen Mokrá
Novotný Hynek červen Mokrá
Vavřínová Zdeňka červen Horákov

60 let

Mičicová Dana duben Mokrá
Muselík Pavel duben Mokrá
Silnicová Hana duben Mokrá 
Ryšánek Pavel duben Horákov
Studýnka Alois duben Mokrá 
Šmerdová Jana květen Horákov
Jurdová Alena květen Mokrá
Šulcová Hana květen Mokrá
Wošitzká Ivana květen Mokrá
Pozemková Marie červen Mokrá
Kaplánek Stanislav červen Mokrá
Kubicová Marta červen Horákov

70 let

Zajíčková Zdenka duben Mokrá 
Havlíček Jan duben Mokrá 
Dvořák Miloš duben Mokrá
Krchňáková Jana květen Mokrá
Eliáš Jaroslav květen Mokrá
Kousalík Karel květen Mokrá
Boudný Vlastimil květen Mokrá 
Klímová Naděžda květen Mokrá
Hrozková Miluška květen Mokrá
Lerch Miroslav květen Mokrá
Doupovcová Stanislava květen Mokrá
Patáková Ludmila červen Mokrá
Štefková Miroslava červen Mokrá
Částková Pavla červen Mokrá

80 let

Burešová Sonia duben Mokrá
Blažková Vlasta duben Mokrá
Burešová Marie květen Mokrá
Skládaný Josef květen Mokrá
Pospíšilová Alžběta květen Mokrá
Krejčiříková Libuše červen Mokrá
Tomášková Marie červen Horákov

81 let

Bednářová Marie květen Mokrá

82 let

Antoš Josef květen Mokrá 

83 let

Jelínková Božena květen Mokrá
Švehláková Anna květen Mokrá 

84 let

Slezáková Jarmila duben Mokrá 
Otych Antonín duben Horákov

Společenská kronika
85 let

Urbánková Jiřina duben Mokrá 
Poláková Květoslava květen Mokrá 
Křenková Františka květen Mokrá 
Bendová Naděžda červen Horákov 
Hinštová Marie červen Mokrá 

86 let

Babouková Vlasta květen Horákov 
Šťastná Eliška květen Mokrá 

87 let

Chomová Marie duben Mokrá 
Hlaváček František duben Horákov 

89 let

Mertová Marie duben Horákov 
Rolinek Zdeněk květen Mokrá 

90 let

Vaňáčková Libuše duben Horákov 
Hynštová Růžena duben Mokrá 

96 let

Luňáčková Lidia květen Mokrá 

Žádáme jubilanty, kteří nechtějí být zveřejňováni,
aby včas zaslali sdělení na Obecní úřad Mokrá-
Horákov. J. Urbánková

Úmrtí
Jaroslav Vaňáček Mokrá
Lidia Štroblíková Mokrá
Jiřina Vojtěchová Mokrá
Jiří Dobšák Mokrá
Jiří Fárlik Horákov
Zdeněk Elingr Horákov
Anna Flochová Horákov
Dragoslava Novotná Mokrá
Irena Dvořáčková Mokrá

I v obou seniorských klubech se slavilo. Den matek bývá velmi oblí-
beným svátkem, o čemž svědčí velká účast seniorů a seniorek.

Den matek v klubech seniorů v Mokré a Horákově
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B. Švehlová, O. Drápal, M. Janků

V sobotu ráno 7. dubna jsme se již tra-
dičně sešli ke společnému jarnímu úklidu
na hřišti pod Horákovem. Letošní rok
byla největší a nejpestřejší účast cca 100
dobrovolníků, z toho více jak 50 dětí.
Účastníci úklidu měli od 1 do 73 let. Po-
časí bylo krásné a o to lépe se nám uklí-
zelo. Potěšila nás dobrá spolupráce se
základní a mateřskou školou. Pan ředitel
i paní učitelky z MŠ i ZŠ šli příkladem.
Děti z MŠ uklízely místech, kde chodí na
procházky a hrají si a větší děti ze ZŠ

kolem koupaliště, za garážemi, na scho-
dištích v Horákově i Mokré a spoustě
dalších i zapadlých koutech naší obce. 

Odpadků letos díky již asi 10 ročníku
této akce a soustavnému úklidu po celý
rok bylo méně. Největší nepořádek byl
kolem silnice z Horákova směr cemen-
tárna a Brno, pet lahve, plechovky od ná-
pojů, igelitové tašky apod. Kolem garáží
je též stále co uklízet. Z nalezených věcí
byla zajímavá stará železná konvička, mo-
nitor, několik pneu. Celkem plné dva
kontejnery odpadu. Pytle na odpad a pra-
covní rukavice zajistili celorepublikoví or-

Ukliďme svět 
ganizátoři této akce za podpory spon-
zorů.

Po ukončení akce dospělé opět pohostil
p. Václav Zouhar svoji výbornou medo-
vinou a děti ochutnávkou různých druhů
medu (letošní novinka med s červeným
rybízem nám moc chutnala). Od nás do-
staly děti malou odměnu – pití , sladké
trubičky a omalovánky.

Všem, kteří se na úklidu obce a okolí
podíleli, patří velké díky. Naše obec
a okolí bude i navzdory těm, kteří tento
nepořádek způsobili, příjemnější pro
život. Doufáme, že příští rok se vydaří. 

Redakce

V pátek 6. dubna se dům kultury Ho-
rákov zaplnil do posledního místečka.
Oblíbený herec, bavič i moderátor pochá-
zející z Třebíče, absolvent JAMU, jako ob-
vykle nezklamal. Není snad nikdo, kdo by
herce neznal z rolí ve filmech 90. let Tan-
kový prapor či Černí baroni nebo v kome-
dii Dědictví aneb kurvahošigutntag. O
šest let později si jej pamatujeme z černé

komedie Pasti, pasti, pastičky – ta mu za
osobité herecké kreace vykastrovaného
náměstka Dohnala vynesla lva za mužský
herecký výkon ve vedlejší roli.

S bravurou a lehkostí odpovídal na po-
ložené dotazy, některé odpovědi v publiku
vyvolávaly doslova výbuchy smíchu. O pře-
stávce si mohli zájemci zakoupit knihy
a CD, které pak pan Donutil trpělivě po-
depisoval. Byla sranda, bylo zamyšlení…
Všichni odcházeli z představení spokojeni.

Miroslav Donutil stále umí bavit
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Sponzoři plesu
Ing. Ivo Bárek – místopředseda senátu
Bohumil Šimek – hejtman JMK
Roman Hanák – předseda finančního výboru JMK
Jihomoravský kraj
Creative Buildings s.r.o.
Ing. Ivan Charvát, Slavkov u Brna
p. Michal Janků, místostarosta
OHLŽS, a.s.
AP INVESTING s.r.o.
ČESKOMORAVSKÝ CEMENT, a.s. nástupnická spo-

lečnost
TASY s.r.o.
p. Jiří Hořava, DESTILA s.r.o. Brno
SKR STAV s.r.o.
COMIMPEX spol. s r.o.
Přemysl Veselý – stavební a inž. činnost s.r.o., Brno
DEMICARR s.r.o.
p. Jiří Hořava, Slavkovský pivovar s.r.o.
SWIETELSKI s.r.o.
RM-STAVITELSTVÍ s.r.o. 
WORKOUT CLUB PARKS s.r.o.
A GROPOD Podolí a.s.
PROSTAVBY s.r.o.
Lo Pack s.r.o. p. Petr Lo Bianco
SITA CZ, a.s.
C KLIMATIZACE s.r.o. p. Jiří Čtrvtníček
K OKNA GROUP s.r.o.
Dvectis s.r.o.
QUANTUM s.r.o. Ing. Piňos
HITL s.r.o.
ČEGAN s.r.o.

HC KOMETA Brno
ReichMont s.r.o.
FLORA SERVIS – Česká republika
VODA, TOPENÍ, PLYN, p. Viktor Smutný
WEBHOUSE s.r.o.
RÁDIO R – Ing. František Krpenský
ZIPP REAL, a.s.
VIVO CONNECTION s.r.o.
Ing. Eva Terberová, Horákov
Veterinární ordinace MVDr. Tereza Bednářová
p. Evžen Vopelka, Energie Moravské Málkovice

s.r.o.
BARABA BRNO s.r.o.
Ing. arch. Michaela Deferová, Horákov
DIMENSE v.o.s. Ing. Petr Hovořák
DECSTORE s.r.o. Mgr. Zuzana Černochová
ENERGI ZONE – p. Lukáš Lazarčík
Radek Maloň, Vinotéka Za kapličkou Mokrá
Duo MAX MOKRÁ, s.r.o.
DUVIMO
MARY KAY
Zámečnictví Horákov – p. Karel Zajíček ml.
p. Jaroslav Neveselý, Horákov
Kadeřnictví Mokrá – pí Petra Rybová
NOVINOVÝ STÁNEK, manželé Hromkovi
Květinářství Hostěnice – pí Jitka Vaňáčková
Kavárna Mezi stromy v Líchách
Ing. Roman Přichystal
Hotel a škola pro psy Mokrá – pí Miroslava Marci-

šinová
Sbor dobrovolných hasičů Mokrá
Obecní úřad Mokrá-Horákov

Obecní ples 24. února byl opět letos hojně
navštíven, zábava plynula jako po másle, tan-
čilo se a také vyhrávaly ceny, které do tomboly
věnovaly různé společnosti a firmy. Vedle je
seznam těch, kteří se na tombole podíleli.

Obecní ples

Obec Mokrá-Horákov děkuje těmto sponzorům za dary do tomboly.
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Michal Janků, místostarosta obce

Od pátku 4. května, kdy proběhlo v 11
hodin v Mariánském údolí slavnostní ote-
vření, mohou už cyklisté vyrazit na speci-
ální terénní trasy nazývané singletraily.
Slavnostního otevření se zúčastnil jedna-
tel společnosti Singletrail Moravský kras
pan Vaněk, první náměstek primátora
města Brna Mgr. Hladík, zástupci LČR
a další. 

Po slavnostním zahájení proběhla první
oficiální jízda pod vedením profesionál-
ního cyklisty Ondřeje Cinka. Jsou ote-
vřeny dva okruhy. Jeden měří čtrnáct
kilometrů, druhý šest. Brzy by se měl ote-
vřít i třetí okruh. V Mariánském údolí
zatím chybí základna kvůli chybějícímu
stavebnímu povolení. Na okruzích mohou
dovádět zkušení bikeři i rodiny s dětmi.
Pěšiny z přírodního materiálu jsou zhruba
metr široké. Trasy jsou jednosměrné a jed-
noúčelové. To znamená, že slouží pouze
pro cyklisty nikoliv pro pěší.

Okruh 1: 
První část vede do kopce a zpestří ji ně-

kolik dřevěných lávek. Z kopce stezka na-
bírá skvělou „flow“ množstvím klopených
zatáček, kompresních přejezdů erozních
rýh a menších skoků. Jako vždy na Sin-
glekrasu ale platí, že jízdu si užije každý
od juniora po zkušeného bikera. Délka
trasy: 6 km. 

Trasa: Základna Mariánské
údolí–Lávky–U jezevce–Pod kapličkou–
Zá kladna Mariánské údolí.

Náročnost: červená
Vhodné pro děti: ano

Okruh 2:
Snadným asfaltovým stoupáním vyje-

dete k Horákovské myslivně, abyste se
mohli ponořit do nekončící symfonie tra-
ilového „flow“. Jedna zatáčka střídá dru-
hou, terénní vlny, klopené zatáčky
a nekonečná zábava.

Délka trasy: 14 km, Trasa: Základna
Mariánské údolí–Stoupací cesta–Vá-
penky–Mezi hájenkami–
Březový–U Chlapečka–Palaška–Zá-
kladna Mariánské údolí.

Náročnost: modrá/červená
Vhodné pro děti: ano

Okruh 3:
Trail č. 3 je ve výstavbě – předpoklá-

daný termín dokončení je v průběhu
prázdnin 2018.

Nejdynamičtější a zároveň nejkratší trasa
v Mariánském údolí. Stejným stoupákem
jako na okruhu č. 2 vyjedete k Horákovské
hájence, kde začíná převážně klesající
stezka plná skoků a zatáček. Pokud se
ale na divokou jízdu necítíte, stačí zpomalit
a trasu snadno zdoláte.

Délka trasy: 6,5 km. Trasa: Základna
Mariánské údolí–Stoupací cesta–Ka-
sárna–Nad Rakem.

Náročnost: červená/černá
Vhodné pro děti: pouze pro zdatnější.

Stezky v Mariánském údolí

Využití stezek je na vlastní nebez-
pečí. Provozovatel neodpovídá za pří-
padné úrazy, které se na stezkách
stanou. V případě úrazu volejte 155.
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Stárky z Mokré a Horákova
za podpory Obce Mokrá-Horákov

Vás srdečně zvou na

v sobotu 26. května 2018
k tanci i poslechu hraje Miločanka

MÁJOVÉ

KROJOVANÉ HODY

PROGRAM:

14.00 Zahájení a slavnostní nástup
před restaurací U zbojníka na sídlišti

14.30 Průvod stárek obcí
tanec, zpěv, ochutnávka vína a cukroví

18.00 Slavnostní zakončení průvodu
u kapličky v Horákově

19.30 Taneční zábava
před restaurací U zbojníka na sídlišti, 
v případě nepříznivého počasí v restauraci

Přijďte se pobavit! Vstupné dobrovolné
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Antonín Macháček, kronikář 

1. ledna – tradiční novoroční vycházka,
II. ročník pochodu memoriálu Lubomíra
Hřebíčka. 16 seniorů se sešlo v 10 hodin
u kapličky v Mokré. Šlo se stejnou cestou
jako před rokem. Zakončení v klubu
v Mokré, na zahřátí káva, čaj a cukroví.
Všichni byli spokojeni. Prožili krásný
první den nového roku.

4. ledna – klubové odpoledne – první
čtvrtek v novém roce se senioři sešli na
posezení v klubu, vzpomínali na Silvestra
a na první vycházku v novém roce.

11. ledna – klubové odpoledne – využití
relaxačních přístrojů.

18. ledna – příprava na 29. ples seniorů
– odpoledne proběhlo ve vzpomínkách
a také jsme si pouštěli v televizi filmové
nahrávky – Toulky přírodou na kole, které
natáčí Jenda Brzobohatý.

25. ledna – úklid vánoční výzdoby – od-
poledne se neslo v duchu vánoc. Uklidil se
vánoční stromeček a ozdoby, a pak při
kávě a čaji jsme prožili pěkné odpoledne.

27. ledna – ples seniorů u Zbojníka –
letos to byl již XXIX. Ples seniorů. K tanci
a poslechu hrála tradiční kapela Melodie. 

1. února -klubové odpoledne – na od-
poledním posezení v klubu povídáme
o plese seniorů a vzpomínáme na před-
cházející plesy. Na televizní obrazovce
jsme si pouštěli plesy z roku 2007 a 2010.

8. února – host v klubu – do klubu přišel
pan starosta Ryšánek a pan tajemník
Ing. Ivan Charvát. Beseda se nesla v plánu
prací v obci. Pan starosta odpovídal na do-
tazy a různé připomínky od seniorů. Na
závěr nám pan starosta s tajemníkem po-
přáli do další naší práce a činnosti hodně
radosti a úspěchů.

9. února – pozvánka do Hostěnic na
Ostatkovou zábavu. Mokrští senioři ve
velkém počtu podpořili přátele v Hostěni-
cích na zábavě. Hostěnické Boubelky
předvedly pochovávání basy, což bývá tra-
dicí při ukončení ostatkové zábavy. 

15. února – čtvrteční chvilka poezie –

odpoledne v klubu se neslo v duchu vzpo-
mínek na školní léta s přednesem a recitací
básniček. Zazněl i vlastní přednes básně –
smích i potlesk zněl klubem.

Naše čtvrteční druhá chvilka poezie
Rozloučili jsme s rokem
do nového jdem rovným krokem
Zase je nám o rok víc
s tím se nedá dělat nic.
8.února jsme v plné radosti
přivítali tajemníka a pana starosty.
Radujem se to se máme
do programu co zas dáme?
Naplánujem toho víc
lepší je, než dělat nic.
Možná utrpíme nějaké ty rány
zato zhotovíme dvě nové brány.
Z oken je často slyšet zpěv a tony harmo-

niky
a Toník Macháček vše rychle zapíše do kro-

niky.
Den za dnem ten rychle hne se
dobře bylo na našem plese.
Výhry, stoličky a jiné balíčky
dobré byly i Jiřiny trubičky.
Někdo ale nevyhrál nic,
snad příště bude výher víc.
K tanci nám vyhrávala Melodie,
a tím končím dnešní chvilku poezie.
22. února – zahrádkářské okénko, kdo

co ví – odpoví aneb co v únoru na zahradě.

Senior klub Mokrá v I. čtvrtletí 2018

1. březen – odpoledne v klubu bylo
v duchu předcházejícího čtvrtka – pěsto-
vání na zahradě. Předpěstovávání sazenic
paprik, rajčat a jiné zeleniny, naklíčení
brambor a jiné rady. Hlavní předpěstová-
vání začíná doma na okně a na verandě.
Což bylo zahrádkářské okénko.

8. března – vystoupení žáků Základní
školy u příležitosti MDŽ – vystoupení
bylo zrušeno pro chřipkové onemocnění
účinkujících. MDŽ v klubu – odpolední
posezení bylo v režii pánů seniorů. Svátek
MDŽ byl zahájen předáním karafiátů.
O občerstvení i obsluhu se postarali pá-
nové. Klubem se nesl zpěv a veselá nálada.

15. března – host v klubu pan Jirka Sla-
vík. Cestování po světě. Krásně prožité od-
poledne s výkladem a videozáznamem  –
cestování po Indonésii. Potleskem jsme
poděkovali a zakončili odpoledne s přá-
ním dalšího shledání.

29. března – Zelený čtvrtek – pleteme
pomlázku. Letos musel přinést proutky
Zdenek Vránek ze zahrady. Na Vlašňo-
vých byly vrbičky všechny ořezány již za-
čátkem února. Předběhl nás nějaký
košíkář. Tak jako každý rok jsme přichys-
tali proutky a svázali a připravili na pletení.
Do pletení se letos zapojily hlavně se -
niorky. Na zakončení pánové odzkoušeli
pomlázky na přítomných seniorkách a byli
obdarováni čokoládovými vajíčky. 
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Seniorky z Horákova

Žádné překvapení, jen co život přinesl
v tomto čtvrtletí.

Masopust jsme ukončily zpěvem při
harmonice s panem Černým, vždycky nás
potěší, když pozvání přijmou i kama-
rádky, které do Klubu nechodí každý
týden, a tak společenské sezení rozšíří
a obohatí.

• O historii vápenictví v Mokré nám
přišel povídat student Šimon Straka
z Horákova. Promítal prezentaci, dopro-
vázel výkladem, vysvětloval principy vý-
roby vápna, funkce staveb a důležitosti

zlepšení. Historické fotografie nás uvá-
děly do doby dávno minulé, ty z pozdější
doby měly mezi námi i pamětnice. Při
studiu kontaktoval dosud žijící pamět-
níky nebo bývalé zaměstnance Cemen-
tárny Mokrá. Vhodně a obsáhle vše
komentoval milým hlasem. Sklidil samé
pochvaly a moc mu děkujeme.

• Také jsme zažily smutek z úmrtí paní
Aničky Flochové, která odešla velmi ne-
čekaně.

• Odpočinutí lehké dej jí, ó Pane,
a světlo věčné ať jí svítí, ať odpočívá ve
svatém pokoji. Amen.

• A že máme v místě Kulturní dům,

Klub seniorů v Horákově
mohly jsme se mnohé účastnit programu
s panem Miroslavem Donutilem, pove-
selit se a zasmát. Děkujeme za tuto mož-
nost.

• Postní dobu a Velikonoce jsme si při-
pomněly mší svatou slouženou v Klubu.

• V dubnu jsme oslavily 90. narozeniny
paní Libuše Vaňáčkové, přály jsme jí další
pěkné dny, radost z aktivit, které ještě
zvládá a dobré jídlo a pití. Není každému
dopřáno dožití takového věku, gratulu-
jeme.

• Všem spoluobčanům přejeme pěkné
počasí, ale ne moc horké, i trochu toho
deště - jako za našich mladých let.

Jaroslav Machek, jednatel SDH 

Po roční odmlce jsme se opět chopili
organizace ostatkového původu. Termín
jsme s ohledem na Hasičský ples stanovili
na 17.února. Vyrazili jsme úderem desáté
hodiny od hasičské zbrojnice. I přes
chřipkovou epidemii se nás sešlo 18.
Nemoc se však nevyhnula muzikantům,
kteří nám měli hrát během průvodu do
kroku. Prošli jsme celou obec s několika
zastávkami na občerstvení a nezapomněli
jsme navštívit DPS v Horákově, kde
smrtka sklidila největší ohlas. Průvod
skončil kolem 17. hodiny, ale ostatkové
veselí pokračovalo od 20 hodin zábavou
v Restauraci U Zbojníka, kde nám do
ranních hodin hrál DJ Ali v rytmu oldies.
O půlnoci proběhlo tradiční pochovávání
basy.

Touto cestou bychom rádi poděkovali
všem zúčastěným maskám a všem, co nás
pohostili nebo nám finančně přispěli. Vý-

těžek z ostatkového průvodu je použit
jednak na pokrytí režijních nákladů sa-
motného průvodu, tak také na další akce
pořádané hasiči během zbytku roku. Již

Tradiční ostatky
nyní vás zveme do ostatkového průvodu
v příštím roce. Jedná se o lidový zvyk,
účast tedy zdaleka není vyhrazena jen ha-
sičům. 
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Ivana Brzobohatá

Druhá květnová neděle patří tradičně
všem maminkám. Pro ty (nejen) svoje
připravily děti z mateřské a základní
školy překrásné pásmo básniček a písni-
ček. Poděkování patří paním učitelkám,
díky kterým děti mohly dát maminkám
tento milý dárek. Bohužel se při každém
takovém koncertě stává, že po vystoupení
dětí ze školky někteří rodiče s dětmi od-
cházejí, snad si uvědomí, že je to vůči

dalším vystupujícím neuctivé a jednou
bude sál na začátku i na konci stejně za-
plněný. 

Po přestávce vystoupil „Karel Gott re-
vival“, který těm zbylým maminkám, ba-
bičkám a prababičkám zazpíval nejen
známé hity Karla Gotta, ale i lidovky,
a krásným zakončením byly dva duety
s naší Martinou Severovou. Jaká by to
byla oslava bez kytičky… při odchodu
všechny dámy dostaly od pana starosty
nádherné růže.

Koncert ke Dni matek
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Oldřich Drápal

Drazí spoluobčané, rádi bychom podě-
kovali Vám všem, kteří jste přispěli na cha-
ritativní akci „Šití pro Filípka“, darem za
naše výrobky, svým zájmem či pěkným slo-
vem. Vaše podpora, reakce a celková atmo-
sféra byla skvělá.

Akce „Šití pro Filípka“ vznikla v partě
kamarádek. Všichni jsme chtěli podpořit
Filípka a jeho rodiče, naše přátele. Skvělou
rodinku, co statečně a trpělivě bojuje s Fi-
lípkovým postižením. A tak jsme po veče-
rech šili levandulové medvídky, kočičky,
koníky, andílky, srdíčka. Část z toho, co
jsme vyrobili, jste si mohli i vy odnést za
Vaše finanční dary pro Filípka, při příleži-
tosti rozsvěcování vánočního stromku
v Mokré, dne 2.prosince.  

Akce „Šití pro Filípka“ byla celkově
velmi úspěšná. V Mokré se udalo přes 100
výrobků a podařilo se vybrat nádherných
15 000 Kč. Děkujeme!

Jsme nadšené a šťastné, že naše úsilí má
takový výsledek. Těší nás, že naše práce pro
dobrou věc přinesla takový finanční výtěžek. 

Viděli jsme mnoho krásných úsměvů,
když nejen děti, ale také pár dospělých?

muchlalo v náručí medvídka či kočičku.
A hlavně jsme pomohli tam, kde je třeba,
lidem, které osobně známe a jsou našimi
přáteli. Rodina Filípka má své vazby na
naši obec, dědeček Filípka je z Horákova.
Filípek i jeho rodiče byli celou dobu na
rozsvěcování stromečku s námi a velmi
prožívali, kolik lidí se do charitativní akce
zapojilo. 

Slova maminky Filípka, Andrei Neuge-
bauerové: „Moc bychom chtěli poděkovat
za úžasnou sbírku pro Filipa, která se usku-
tečnila v Mokré-Horákově. Překvapilo nás,
kolik lidí se zapojilo do pomoci Filipovi,
kdy se šily a vyráběly různé dárkové před-
měty, které se na trhu darovaly za finanční
podporu.  Nutno podotknout, že se vyrá-
běly nejen ve volném čase, ale hlavně i po
nocích, kdy se zapojili do práce i tatínkové!
U stánku se vystřídalo neuvěřitelné množ-
ství lidí a během hodiny skoro nebylo co
prodávat. Nechápali jsme, že to byl jeden
z nejvíce nadupaných stánků a kdyby tam
byly nějaký dveře, tak si troufnu říct, že se
netrhly. „Nesmírně si vážíme Vaší pomoci
a toho kolik hodných lidí nám pomáhá.“

„Strašně moc Vám všem děkujeme za
podporu Filípka a Vaši neskutečnou

Poděkování za podporu
pomoc, moc si toho vážíme. Kolik hodných
lidí existuje a není jim osud podobných
človíčků lhostejný. Přejeme Vám celá ro-
dina ať jste v příštím roce hlavně zdraví
a spokojení.“

Celkem se nám touto akcí podařila vy-
brat neuvěřitelná částka 42 000 Kč, což
předčilo všechna naše očekávání. A o dal-
ších 4 400 Kč se zasloužil Robert Levardi,
který se svým pracovním kolektivem z Vi-
enna Point uspořádal sbírku a poslali tuto
částku Filipovi přímo na jeho konto č.ú.
280 090 1498/2010.

S velkou radostí jsme předali veškerý fi-
nanční výtěžek Filípkovým rodičům den
před Vánoci. Finanční prostředky budou
použity převážně na rehabilitační pomůcky.
Jak penízky Filípkovi pomůžou a jaké užití
budou mít, můžete sledovat na Facebooku
#Konto pro Filipa.

Děkujeme tímto ještě jednou všem dob-
rým lidem, kteří se na akci podíleli.

Kamarádky: Jitka Kalousková, Veronika
Chamerová, Aneta a Lucie Bobrovská,
Petra Ševčíková, Vladěna Reková

Za podpory skvělých babiček: Anna
Drápalová, Anna Kalousková, Dagmar
Husáková, Soňa Bobrovská.

Václav Kosík 

Dne 25. dubna se sešli u pomníků padlých v Mokré a Horákově
 občané, aby uctili památku obětí 2. světové války a padlých vojáků Rudé
armády.

Pietní akt
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Pálení čarodějnic
Ivana Brzobohatá

Pálení čarodějnic proběhlo podle jiného
scénáře než v předchozích letech. Paní
učitelky z mateřské školky připravily pro
děti a jejich rodiče pohádkovou cestu
lesem, která vedla od školky až ke kni-
hovně. U knihovny pak bylo připraveno
občerstvení, slané i sladké, hudba a pan
kovář, známý z rozsvícení vánočního
stromu. Na stanovištích plnily děti úkoly
jako chůze poslepu na laně nebo v sedmi-
mílových botách, let na koštěti nebo hle-
dání prstenu v hrnci plném děsivých věcí.
Posledním úkolem bylo uhádnout z na-
psaných písmenek jméno čarodějnice.
A pak už na všechny masky a úspěšné
účastníky cesty čekal špekáček, limča a po
společném focení i balíček sladkostí.

Poděkování patří už zmíněným paním
učitelkách z mateřské školky, hasičům,
kteří mj. udržovali oheň a zajišťovali ha-
sičský dozor, mládencům z pracovní sku-
piny a samozřejmě obci Mokrá-Horákov.
A letos navíc chci poděkovat paní učitelce
Janě Kubáňové a dětem z žákovského par-
lamentu Základní školy Mokrá-Horákov,
které se do akce zapojily a pomohly na sta-
novištích. Žádné čarodějnice a černokněž -
níky jsme letos neupálili, tak se sejdeme
zase za rok.
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Bc. Marcela Koloničná

Na 17. ledna děti čekaly s velkým oče-
káváním, protože do školky přijelo Di-
vadlo Koráb s pohádkou O kůzlátkách.
Poutavě, místy s humorem byl dětem
představen příběh chytrých kůzlátek, které
vyzrály nad mlsným vlkem. 

Listy v kalendáři se otáčí rychleji, než by
možná někteří z nás chtěli. Ale dětem to
nevadí a mají se stále na co těšit. V měsíci
únoru, konkrétně 18. února v 14 h. vypukl
v kulturním domě v Horákově velký kar-
nevalový rej. Do sálu přicházely Elzy, Kar-
kulky, princezny, víly, piráti, nejrůznější
zvířátka, spidermani, batmani a spoustu ji-
ných nápaditých, originálních a krásných
masek. Nejen dospělí mají rádi zábavu, ale
i děti. A o to, aby byl pro děti karneval zá-
žitkem, na který budou vzpomínat, se po-
starala agentura Bianca. Svého nelehkého
úkolu se zhostila velmi dobře. Děti byly
nejen baveny, ale samotné se do programu
aktivně zapojovaly – např. tancem, mode-
lováním zvířátek z balónků, tanečkem s ro-
diči. V předsálí bylo velké lákadlo pro děti
všech věkových kategorií. Tombola. Děti
zvědavě nakukovaly a v jejich hlavičkách se
rodila přání dostat právě tuto hračku či ba-
líček.  Žel ne vždy číslo na lístku jejich
touhu splnilo. Ale i přesto se dětem rozzá-
řila očka vždy, když braly do rukou svoji
výhru. Po třech hodinách přišel konec kar-
nevalového tančení a hraní a my doufáme,
že odcházeli všechny děti i jejich rodiče
spokojení a příjemně naladěni.

Ve druhé polovině února se v mateřské
škole odstartoval již několikátý běh Edu-
kativně stimulačních skupinek pro před-
školní děti. Rodiče tak mají příležitost
vidět, jak jejich dítě pracuje ve skupině dětí

pod vedením paní učitelky. Získají pře-
hled, co všechno by měly děti zvládnout
před vstupem do 1. třídy. A samozřejmě se
mohou na cokoliv, co se týká vzdělání
a přípravy dětí do školy zeptat paní uči-
telky, která jim vždy ochotně odpoví a po-
radí.

13. března proběhly ve školce konzul-
tační hodiny pro rodiče. Ti měli možnost
informovat se na průběh vzdělávání svého
dítěte v mateřské škole. 

Koncem března ve třídách stále častěji
zaznívalo slovo „velikonoce“. Proto i po-
hádka, 27. 3., byla s velikonoční tématikou
– O zajíčkovi. Chvílemi děti ani nedýchaly
a čekaly, jak to se zajíčkem a zlou liškou
dopadne. Když nakonec zajíček zvítězil,
spadl všem kámen ze srdce a spokojeně
odcházely do svých tříd. 

Druhé pondělí v dubnu, 9. 4., nadešla
pro předškolní děti velká chvíle. Hned po
svačince se oblékly, vzaly si papučky a vy-
daly se na návštěvu do základní školy. Tam
se nejen podívaly, jak to ve škole vypadá,
co se dělá v hodinách v první třídě, ale také
se potkaly s kamarády, kteří před nedáv-
nem opustili mateřskou školu a stali se
z nich školáci.

Ještě ten samý týden ve čtvrtek přijela
do školky další pohádka – Pohádka
z bedny. Pohádka to byla zajímavá, děti vi-
děly, že i se starou, možná nepotřebnou
věcí se dá při troše fantazie ještě vyhrát. 

Datum 19. 4. 2018 se určitě zapíše do
paměti hlavně rodičům. Je to den, kdy
mohly udělat spolu se svými dětmi velký
krok v dětském životě. Na základní škole
probíhal zápis do prvních tříd.  

Děti se celé dopoledne těšily a tak jim
chci popřát, aby jim ono „těšení se“ do
školy dlouho vydrželo :-). 

A máme tu další zprávičky z naší školičky

Velké díky patří i sponzorům
 karnevalu MŠ.

Obec Mokrá-Horákov, pan starosta Aleš Ryšánek,
Emu a.s. pan Zdeněk Ševčík, ReichMont s.r.o., CVM
s.r.o., pan místostarosta Michal Janků, DuoMax
s.r.o., Mezi stromy, Quantum a.s., zámečnictví pan
Zajíček, pan Lukáš Lazarčík, paní Hronková, paní Br-
zobohatá – knihovna, paní Klára Pospíšilová, pan
Brzobohatý, paní Lada Šnajdrová, pan Viktor Smutný,
pan Martin Meserle, paní Mariana Masaříková, paní
Pospíšilová, pan Šebela, paní Králíková pan René
Hlásenský, paní Zahrádková, paní Coufalová, pan
Hudek, paní Křížová, pan Hujková, paní Škařupová,
paní Fiantová, pan Třeštík, paní Mílková, paní Weig-
ner-Kukletová, paní Zajíčková.

Počasí se konečně umoudřilo a začalo
nám svítit sluníčko, proto bylo třeba
„odemknout zahradu“ mateřské školy po
zimě. Ve čtvrtek 12. dubna odpoledne proto
proběhl velký jarní úklid zahrady. Podílely
se na něm děti s rodiči, prarodiči i zaměst-
nanci školky. A protože po práci má být od-
měna, mohli si všichni pracanti na závěr
opéct špekáček, posadit se kolem ohně
a strávit chvíli ve školce nejen při práci.
Chceme poděkovat všem Vám, kteří jste si
v dnešní uspěchané době udělali čas, zúčast-
nili se úklidu a pomohli nám tak připravit
bezpečný a pěkný prostor pro hru dětí.

Mnozí jistě víte, že v mediatéce proběhl
jarní dětský bazárek. Z jeho výtěžku byly
pro každou třídu ve školce zakoupeny dvě
koloběžky. Chci tímto velice poděkovat
všem maminkám v čele s paní Lenkou
Remešovou, které neváhaly věnovat ne-
málo času proto, aby bazárek mohl pro-
běhnout. 

Hodně jsme toho již prožili, spoustu zá-
žitků na nás teprve čeká a my se na
všechny akce už moc těšíme. Přejeme
Vám, čtenářům Zpravodaje, klidné a ra-
dostné jarní dny.

Marie Koutná

V neděli 6. května jsme oslavili svátek
patrona naší obce svatého Gotharda mší

svatou Na návsi v Horákově. Za pěkného
počasí se sešlo hodně lidí a tak homílie
tvaroženského pana faráře Mgr Jiřího
Brtníka oslovila nás i naše milé hosty
z okolí.

Téma: Skutky apoštolů 10. 34-35
A Petr se ujal slova: „Nyní skutečně

vidím, že Bůh nikomu nestraní, ale v kaž-
dém národě je mu milý ten, kdo v něho
věří a činí, co je spravedlivé.“

I druhé čtení a evangelium mluvilo
o Boží lásce k nám.Z naší strany to vyža-
duje dar Lásky přijímat, vztáhnout po
něm ruce, toužit po něm. Pak se toto ob-
darování projeví v našem životě „Milujte
se navzájem!“

Oslavy svátku sv. Gotharda – patrona obce
Nepřejeme si nic více než žít v míru

a pokoji v našich domovech, v dobrých
vztazích se sousedy, v pěkné přírodě,
v úctě ke všemu živému. O to Boha pro-
síme. Žl 66

Bože, buď milostiv a žehnej nám,  ukaž
nám svou jasnou tvář, kéž se pozná na
zemi, jak jednáš, – kéž poznají všechny
národy, jak zachraňuješ.

Děkujeme za hojnou účast a těšíme se
na setkání za rok při této slavnosti.

Děkujeme všem, kdo se zasloužili
o přípravu a organizaci, zpěvákům a mi-
nistrantům. Také hasičskému sboru za
zapůjčení laviček a paní Jitce Neveselé za
květinovou výzdobu.
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• Vyberte si sáček se semínky, která se Vám líbí,
zasejte, pěstujte, starejte se o rostlinky, sklí-
zejte.

• Pokud budete mít vlastní semínka, doneste je
označené zpět do semínkovny.

• Semínkovna – je místem, kde můžete mezi
sebou bezplatně sdílet osivo ze svých zahrádek.

Za 8 korun pořídíte 
• Sotva dvě deci plzeňského piva 
• Dvě cigarety 
• Dvě a půl deci benzinu 
• Ani ne polovinu jednoho vydání ně-

kterého z tištěných deníků 
• Talíř nejlevnější polévky ze sáčku 
• Čtvrtinu šálku kávy v restauraci 
• 88 litrů pitné vody, což je celodenní

spotřeba na osobu a den 

Věděli jste, že
jeden člověk za
vodné a stočné
denně zaplatí asi

8 korun při průměrné spotřebě zhruba
88 litrů na osobu a den? Pokud ne, násle-
dující řádky Vás o tomto faktu přesvědčí.

Často se u nás mluví o tom, že je voda
drahá. Výdaje za vodné a stočné přitom
v rámci rodinných rozpočtů představují
jedno až dvě procenta, což je nejméně ze
všech nákladů na bydlení a energie. 

Ráno si vyčistit zuby, použít toaletu,
uvařit čaj. Omýt brambory k obědu, po-
stavit na polévku, umýt nádobí, zapnout
pračku, zalít kytky, nesčetněkrát za den si
opláchnout ruce, večer si pustit sprchu. 

Vodovodním kohoutkem otočíme
třeba padesátkrát za den a považujeme za
samozřejmé, že z něj kdykoliv teče čistá
a nezávadná pitná voda. Kolik každého
z nás tato zdánlivá samozřejmost, o které
lidé v mnoha částech světa jen sní, stojí
peněz? Současná průměrná cena ve svaz-
cích měst a obcí, kam dodává vodu Vo-
dárenská akciová společnost, a.s., činí
zhruba 93 korun za kubický metr včetně
DPH a je v ní zahrnuto i čištění odpad-
ních vod. To znamená, že jeden člověk za
vodné a stočné denně zaplatí asi 8 korun
při průměrné spotřebě zhruba 88 litrů na
osobu a den. 

Někdo namítne, že voda je přece všude
a je zdarma. Ale chodil by si snad pro ni
někdo do rybníka nebo do řeky? Než se
pitná voda dostane ke spotřebiteli, je to
dlouhý a náročný proces. V jeho průběhu
je kvalita vody přísně kontrolována,
nesmí obsahovat žádné mikroorganismy,
chemikálie a jiné škodlivé látky, které by
mohly ohrozit zdraví. Složitým a důklad-
ně sledovaným procesem je také čištění
odpadních vod. Vodovody a kanalizace je
nutné rovněž pravidelně obnovovat. 

Co platíme ve vodném a stočném? 
• Cena vodného a stočného je cenou

věcně usměrňovanou. To znamená, že
není regulována trhem, ale vychází
z obecně závazných cenových předpisů.
Provozovatel si tedy nemůže cenu nasta-
vit dle svého uvážení. Lze do ní započítat
pouze ekonomicky oprávněné náklady
a přiměřený zisk. 

• Do ceny vodného a stočného se vý-
razně promítá nájemné vlastníkům vodo-
hospodářské infrastruktury a náklady na
její opravy. Tyto položky tvoří ve Vodá-
renské akciové společnost, a.s., zhruba 45
procent z celkové ceny. 

• Další významné položky z ceny vod-
ného a stočného činí náklady na energie,
chemikálie, služby, mzdy či poplatky za vy-
pouštění odpadních vod a také na nákup

Je voda drahá?
surové vody z povrchových zdrojů či na
poplatky za užívání podzemních zdrojů. 

• Výsledná cena dále významně závisí
na objemu fakturovaného vodného
a stočného, neboť fakturační objemy jsou
při výpočtu ceny jmenovatelem, kterým
se dělí celkové náklady. Vzhledem
k tomu, že přibližně 80 % všech nákladů
na dodávku a odkanalizování vody tvoří
fixní náklady, mají fakturované objemy na
vývoj ceny velký vliv. 

CO MOŽNÁ NEVÍTE: 
Počátkem 90. let přestal stát plošně do-
tovat cenu vody. Od roku 1994 tak
došlo ke znatelnému navýšení cen vod-
ného a stočného. Současná cena odpo-
vídá skutečným nákladům na výrobu
a čištění vody. 

Semínka by měla být výhradně v „bio“ kvalitě,
tedy nemořené a z chemicky neošetřovaných
rostlin. Semínka jsou nabízena bezplatně v ma-
lých dávkách pouze pro osobní spotřebu, více na
www.seminkovny.wordpress.com.

Pravidla semínkovny:
• Semínka jsou volně k dispozici všem.
• Semínkovna slouží k bezplatné výměně semí-

nek z okrasných a užitkových rostlin vlastní
sklizně, semínek rostlin pěstovaných organickým
a bio způsobem.

• Pytlíčky se semínky označte názvem odrůdy,
rokem a místem sklizně a uložte do krabice umís-
těné pod nástěnkou v chodbě MŠ.

Přejeme Vám radost ze sdílení a úspěchy při
pěstování.



Zpravodaj obce Mokrá-Horákov strana 232/2018

V rámci programu Ekoškola se rodiče
a děti z Ekotýmu rozhodli založit v naší
mateřské škole Semínkovnu. Iniciativa
Semínkovna vznikla v ČR v roce 2015 na
podporu svobodného sdílení osiva, seme-
naření a přírodního zahradničení. Semín-
kovny, ať už je to skříňka, košíček,
krabička, jsou místem, kde zahradníci
mohou mezi sebou bezplatně sdílet osivo
ze svých zahrádek. Osivo by mělo být vý-
hradně v „bio“ kvalitě, tedy nemořené
a z chemicky neošetřovaných rostlin. Se-
mínka jsou nabízena bezplatně v malých
dávkách pouze pro osobní spotřebu.

Po založení užitkové zahrady a zahrad-
ničení s dětmi v MŠ jsme Semínkovnu –
krabičku, umístili pod nástěnku ve vesti-
bulu mateřské školy. V krabici jsou umís-
těná semínka rostlin v sáčcích.  Máte-li
semínka, doneste je do krabičky pro
ostatní, ale pokud nemáte, nevadí. Na-
opak si můžete nějaká odnést. Víme, že
mezi rodiči a příznivci MŠ je spoustu za-
hradníků a zahrádkářů, a tak doufáme, že
bude v naší semínkovně přibývat i ubývat
různých druhů semínek. My s dětmi už
se těšíme, jak zasadíme první letošní se-
mínka na školní zahradě.  Děti velice baví

Zprávičky z Ekoškoly 
zkoumat, jaká semínka nám přibyla a ně-
které jsme již vysadily na zahradě - mě-
síček lékařský do bylinkové zahrádky,
dýně, rajčata.

Více o semínkovně se dozvíte na více
na www.seminkovny.wordpress.com. 

Pojďte společně s dětmi objevovat svět
s myšlenkou –

SÁZEJ, SKLÍZEJ, SDÍLEJ.

Děkujeme všem rodičům
za pomoc při úklidu zahrady.

Mgr. Pavel Zelníček, ZUŠ v Mokré

Koncerty Základní umělecké školy
z Mokré v Klubu důchodců mají již dlou-
hodobou tradici. Pravidelně od roku 1987
se scházíme v klubu, a to dvakrát ročně –
v prosinci na mikuláškém vystoupení
a v květnu na koncertu ke Dni matek.
Můžeme již proto mluvit o tradici, protože
letošní rok byl jubïlejní třicátý.

Poslední z těchto koncertů se uskutečnil
ve čtvrtek 3. května v Klubu důchodců
v Mokré. Koncert proběhl v sále Základní
umělecké školy v Mokré. Po úvodním
slově vystoupili žáci naší školy, aby přispěli
k oslavám Dne matek v tomto roce. Za-
plněný sál školy vyslechl vystoupení žáků
různých věkových kategorií. Nejmladším
účinkujícím bylo 6 let, nejstaršímu 18 let.
Na programu se podíleli žáci všech hudeb-

ních oborů naší školy - pěvecké, klavírní,
smyčcové i dechové oddělení. Posluchači
vyslechli široký repertoár skladeb a žánrů
- od lidových písní až po árie z muzikálů
a filmů, skladeb klasických autorů i skla-
deb moderních, vystoupení jednotlivců,
souborů i pěveckého sboru. Žáci hráli na
klavír, housle, kytaru, zobcové flétny; vý-
znamnou měrou se podílelo pěvecké od-
dělení školy. Zpěváci předvedli čísla
z muzikálů Bídníci, Fantom opery, Antoi -
netta, královna Francie. V dalších pěvec-
kých číslechzazněly skladby populární
hudby od skupiny ABBA, skladatelů Early
Simona, Ryana Teddera, netradiční hudba
skupiny Pentatonix i závěrečná sborová
skladba 4tetu – Hotel Ritz. Smyčcové od-
dělení předvedlo rozsah skladeb od lido-
vých písní, duet, populárních skladeb až po
klasickou sonátu. Dechové oddělení před-

ZUŠ v klubu důchodců
vedlo hudbu z filmu Shrek, doprovozenou
sólovým zpěvem. Klavírní oddělení se pre-
zentovalo čtyřruční hrou hudby z filmu
Johnny English i klasickou Uherskou
 rapsodií Ference Liszta, sólový klavír pro-
vedením kompletní Měsíční sonáty Lud -
wiga van Beethovena. V programu se
vystřídala široká plejáda žáků od těch za-
čínajících až po velmi pokročilé.

Na vysoké úrovni koncertu se podíleli
všichni učinkující, zvláště pak žáci pěvec-
kého oddělení, kteří předvedli skutečně
velký rozsah stylů a žánrů. Koncert byl
nejen hojně navštíven, ale i odměněn dlou-
hotrvajícím potleskem, který byl oceněním
všech vystoupení i jednotlivých čísel.

Spolupráce naší Základní umělecké
školy s klubem důchodců bude pokračovat
i v dalším období – tou nejbližší je naplá-
novaný koncert v prosinci tohoto roku.
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Velkých Karlovicích v penzionu Na Plu-
skovci. Na ŠVP odjela třída v počtu 25,
z toho 23 lyžařů. Celý pobyt proběhl bez
úrazu a bez nemocí. Žáci byli ubytováni
v pokojích po čtyřech, jejich kvalita odpo-
vídala ceně. Stravování formou plné penze,
jídlo bylo dobré a pro děti vhodně zvolené.
K dispozici jsme měli bazén a hřiště, což
jsme využívali denně.

Lyžaři byli rozděleni do 3 skupin podle
jejich dovedností. Lyžovalo se na třech
sjezdovkách různých obtížností. Oba ex-
ternisté odvedli velmi profesionální výkon
a děti si je oblíbily. Během pobytu se ze
začátečníků stali pokročilí lyžaři.

F. Markus, vedoucí kurzu

V neděli 7. ledna jsme odjeli s žáky os-
mého a devátého ročníku na lyžařský vý-
cvikový kurz konaný v Jeseníkách
v lyžařském areálu Dolní Morava. Celkem
se zúčastnilo 13 žáku 9. ročníku a 4. žáků
8. ročníku. Po bezproblémové cestě jsme
přijeli na místo určení, kde jsme měli za-
jištěno ubytování v penzionu Červený
Potok. Lyžařský výcvik byl členěn do dvou
bloků. V dopolední části jsme se zaměřo-
vali na sjezdové lyžování a v odpolední na
výcvik na běžkách. První den jsme žáky

Zprávy ze základní školy
rozdělili do tří družstev na základě jejich
lyžařských kvalit. Postupem času se
všichni kvalitativně zlepšovali.  Počasí nám
poměrně přálo. Sněhu sice ubývalo, ale na
kvalitní lyžování ho bylo dostatek. Jen
vyšší odpolední teploty zapříčiňovaly sni-
žující se kvalitu sněhu. Celkově můžeme
akci shrnout jako velmi povedenou.
Žákům se velice líbil celý ski areál, ale
pochvalovali si také ubytování a celkovou
atmosféru kurzu.

Mgr. Monika Opavská

Ve dnech 19.–23. 3. se výběr 40 žáků
z 2.–5. třídy zúčastnil lyžařské školy v pří-
rodě v Ostružné v penzionu Anežka. Uby-
tování bylo v pokojích po 3–6 lůžkách,
každý pokoj se samostatnou toaletou
a koupelnou. Bylo zajištěno stravování 5x
denně, pitný režim zajištěn po celý
den.Na každý večer jsme dětem připravili
výchovně vzdělávací program. V úterý a ve
středu jsme využili relaxační bazén v pen-
zionu. Ve čtvrtek proběhla beseda s čle-
nem horské služby.Žáci byli rozděleni do
tří skupin a lyžovali v dopoledních a od-
poledních hodinách.

F. Markus, vedoucí kurzu

V neděli 18. března jsme odjeli s žáky
sedmého ročníku na lyžařský výcvikový
kurz konaný v Jeseníkách v lyžařském
areálu Paprsek. Celkem se zúčastnilo 28
žáku 7 ročníku.  Lyžařský výcvik byl čle-
něn do dvou bloků. V dopolední části jsme
se zaměřovali na sjezdové lyžování a v od-
polední na výcvik na běžkách. Večerní
program, který byl organizován paní uči-
telkou Kubáňovou byl pestrý a velmi kva-
litní. Mimo diskotéky, prošli žáci pestrou
paletou her, které přispívaly ke zkvalitňo-
vání kolektivu a meziročníkových vazeb.
Celkově můžeme akci shrnout jako velmi
povedenou. Žákům se velice líbil celý ski
areál, ale pochvalovali si také ubytování
a celkovou atmosféru kurzu.

Cesta ke školnímu tričku
Mgr. Jana Kubáňová

- schválení žákovským parlamentem, hla-
sování o barvě trička

- předání informací rodičům, sběr vratek
s informacemi

- poptávka jednotlivých firem
- tvorba seznamů velikostí a originálních

krátkých osobních textů
- sumarizace a třídění

Opět básníme
Mgr. Jarmila Hořavová

Prvního kola tradiční básnické soutěže,
které proběhlo závěrem prvního pololetí,
se zúčastnilo pouhých 25 žáků, především
ze čtvrtých, pátých a šestých ročníků, do-
plněných dvěma příspěvky z 8. A. Takto
nízký počet soutěžících je rekordní. Na
vině je snad hůře uchopitelné téma, ačko-
liv na plakátu mohly děti najít i konkrét-
nější náměty, možná jde i o vytížení žáků
a učitelů před Vánocemi. Těžko říci, nic-
méně z této „pětadvacítky“ postoupilo do
užšího výběru dvanáct prací, o jejichž ko-
nečném pořadí rozhodovala porota sesta-
vená z učitelů prvního i druhého stupně.
I když bodovat bylo těžké, výsledky jsou
následující:

1. místo – Elen Čalkovská, 6.A
2. místo – Julie Drápalová, 4.B
3. místo – Eliška Fritscherová, 4. B
4. místo – Šimon Guňka, 4.B
5. místo – Viola Kubíčková, 5. A
Dílka uvedených básníků jste si mohli

přečíst ve Školním půlročníků. Všichni
úspěšní obdrželi drobné ceny, prvních pět
nejlepších větší odměnu, na které se podí-
lela i Knihovna v Mokré, které patří velký
dík.

Nové kolo soutěže bude vyhlášeno za-
čátkem května a téma zní „V říši snů“, tak
podpořte svoje děti, třeba máte doma ma-
lého poetu.

Vzpomínky na zimu – lyžařské
 výcviky
Kyzlinková Nina (vedoucí ŠVP)

Ve dnech 15. –19. 1. 2018 se zúčastnila
třída 5. A zimní ŠVP, která proběhla ve
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- objednávka nepotištěných triček
- soutěž o návrh obrázku
- příprava hlasování parlamenťáky
- celoškolní hlasování o vítězný obrázek
- sčítání hlasů, vyhlášení vítězů, předání

cen
- grafické zpracování návrhu
- tvorba seznamu s originálním texty
- třídění triček podle velikostí
- odvoz triček na potisk
- třídění potištěných triček parlamenťáky
- distribuce triček

Jednou z největších akcí prvního polo-
letí bylo celoškolní hlasování o obrázek na
tričko školy.

Každý žák obdržel přes své parlamenťáky
orazítkovaný hlasovací lístek, který mohl
během velké přestávky vhodit do jedné ze
tří bedlivě ochrankou střežených zapečetě-
ných krabic. Hlasovací lístek obdrželi
i všichni zaměstnanci školy, protože i ti
budou mít svoje tričko. O velké přestávce
vestibulem patnáct minut prudily davy.
Hlasy byly  spočítány a účast by nám mohly
závidět každé volby. Lístečků bylo vhozeno
celkem 338, neuvěřitelné, že se takový dav
dokázal ve vestibulu během velké přestávky
u hlasovacích krabic bez problémů vystří-
dat. Pro vítězný obrázek sourozenecké
 dvojice Kateřiny a Zuzany Pohlových hla-
sovalo 172 voličů. Určitě ho mnohokrát za-
hlédnete, objednávali jsme 377 triček.

Karlovarský skřivánek
Mgr. Eliška Konrádová

Ve čtvrtek 22. 2. se vybrané žákyně prv-
ního i druhé stupně zúčastnily pěvecké
soutěže Karlovarský skřivánek 2018. Sou-
těžilo se v několika kategoriích. Naše škola
byla velmi úspěšná a obsadila hned něko-
lik míst.

V kategorii A1 první místo obsadila
Viola Kubičíková, která tímto postoupila
do celostátního kola v Karlových Varech.

V kategorii B jsme se umístili na všech
příčkách. Třetí místo získala Kateřina Po-
hlová, druhé místo Šárka Malenová
a první místo a také postup do celostát-
ního kola si vybojovala Lucie Klučková.

A v kategorii C2 - muzikál a populární
píseň obdržela druhé místo Adéla Melu-
zínová.

Valentýnské trsáníčko
Mgr. J. Kubáňová a Mgr. P. Tannenbergová

Letošní svátek sv. Valenýna připadl na
středu, a proto jsme výjimečně uspořádali
taneční zábavu pro naše děti uprostřed
pracovního týdne. Účast byla na Valentýn-
ském trsáníčku jako vždy velmi hojná. DJ
Siggi pouštěl jeden hit za druhým a neza-
pomněl ani na písničky na přání, které si
jednotlivé třídy mohly nechat pro sebe za-
hrát.  Celým odpolednem nás provázelo
duo sympatických moderátorů, Viktor
Heža - Adéla Jantošovičová. Jak bývá na
našich akcích již dobrým zvykem, součástí
byla i krátká kulturní vystoupení v podání
žáků naší školy. Sólovým zpěvem nás po-
těšily Šárka Malenová a Lucie Klučková,
o předtančení se postarala skvělá dvojka
Kateřina Pohlová - Adéla Jantošovičová.
Velký potlesk a náš obdiv si opravdu za-
sloužila i dvě taneční vystoupení mažore-
tek pod vedením p. Strejčkové. Jako svoji
„generálku“ pojali svůj program i žáci de-
vátého ročníku, kteří nám zatančili polo-
nézu, kterou nacvičují pod vedením
p. učitelky Konrádové na náš Školní ples.
Nechyběla ani tombola a ti, kteří zrovna
nevyhráli, se mohli potěšit alespoň malým
růžovým valentýnským srdíčkem, která se
všem rozdávaly při odchodu.  Za krásné
valentýnské dárky děkujeme manželům
Pohlovým, p. Kvapilové a šicí dílně p. uč.
B. Kopecké. Žákovskému parlamentu za
organizaci akce a všem za to, že si na Va-
lentýna přišli do kulturního domu v Ho-
rákově společně zařádit. Byla to skvělá
akce.

Olympiáda ve školních lavicích –
a nejen tam
Mgr. Nina Kyzlinková

Jelikož se v Jižní Koreji konaly ZOH,
rozhodli jsme se se třídou 5. A podpořit
naše sportovce alespoň na dálku. V českém
jazyce jsme dělali čtenářskou gramotnost
na toto téma, velká písmena ostatních
států. Psali referáty o našich závodnících.
V matematice řešili slovní úlohy, rovnice
a počty obyvatel příslušných států. Ve vlas-
tivědě jsme státy hledali na mapě, mluvili
o národních zvycích a porovnávali je s ČR.
V přírodovědě jsme se zaměřili na počasí/
podnebí v Jižní Koreji. Vymýšleli jsme
nové zvířecí maskoty. V hudební výchově
jsme poznávali hymny států. V tělesné vý-
chově jsme pořádali Mokerskou olympi-
ádu, kde si děti mohly vyzkoušet různé

disciplíny z olympiády. Skok na lyžích,
střelba na terč, hokejový nájezd,  curling,
štafeta. Nechyběl také medailový ceremo-
niál. Ve výtvarné výchově jsme malovali
tváře našich medailistů a vytvářeli plakáty,
jako správní fanoušci. V pracovních čin-
nostech děti vyrobily olympijský oheň.

Nezapomněli jsme ani fandit našim re-
prezentantům na interaktivní tabuli v pří-
mém přenosu. Závěrem tohoto projektu
jsme navštívili olympijský park v Brně.

Celý olympijský projekt se snad dětem
líbil, mně tedy moc. Bylo to zpestření
v probírané látce přídavných jmen a jiných
gramatických jevů, které jsou pro děti ná-
ročné.

Divadlo v Mediatéce
Mgr. Jarmila Hořavová

Osvědčené Divadélko pro školy zavítalo
do Mokré i letos a i letos slavilo úspěch
nejen u žáků, ale i učitelů. Jedná se o ko-
morní divadlo s důrazem na kontakt s di-
vákem, což si někteří žáci mohli vyzkoušet
na vlastní kůži. Protagonisté preferují zá-
bavnou formu, která je pro mládež přija-
telnější, takže ačkoliv sledují pořad
o literární historii, výborně se baví a od-
borný výklad se pro ně mění v humor a zá-
žitek. Tématem letošního představení byla
španělská dramatická tvorba renesančního
období. Žáci zhlédli ukázku komedie
Lope de Vegy, Vzbouření v blázinci. Ak-
tivní zapojení žáků, resp. žákyň si vyžádala
hra Zbožná Marta od Tirsa de Molina.
Vyvrcholením pak byla dramatizace svě-
toznámého románu Miguela Cervantese,
Důmyslný rytíř Don Quijote de la Man-
cha, který osmáci a deváťáci znají z hodin
literární výchovy.

Ukázky i forma představení byly zvo-
lené úměrně věku žáků a setkaly se u nich
s kladným ohlasem. Výborně se bezesporu
bavil i pedagogický doprovod.

Školní ples
Mgr. Eliška Konrádová

Již po 26. se v sobotu 17. 3. konal Školní
ples. Ani letos nemohlo chybět předtan-
čení žáků 8. a 9. ročníku. Březnový termín
jsme pojali zodpovědně a celý ples byl la-
děný do jarní nálady. Dívky si oblékly kvě-
tované šaty a pánové v černých košilích



Zpravodaj obce Mokrá-Horákov strana 272/2018

s oranžovým motýlkem působili velmi ga-
lantně a společensky. Žáci zahájili ples
kouzelným valčíkem a nebáli se pustit i do
rytmu známé titulní písně filmu Hříšný
tanec. U tance se ještě nějakou dobu zů-
stalo a nesměla chybět ani Maruška Bar-
táková se svým tanečním partnerem
Šimonem Tichým, kteří nás vtáhli do
rytmu jak standardních tanců, tak exotické
latiny. Milým překvapením pro hosty byla
vystoupení paní učitelky Kartusové se sbo-
rem Kampanela z Brna, který nás poctil
svou návštěvou. Již loni nás nezklamala,
naopak uchvátila, kapela Hamrla Boys,
která přijela i letos a vytvořila tak společně
s námi tu pravou plesovou atmosféru. Ob-
rovské díky také patří všem sponzorům,
kteří věnovali škole jak finanční, tak věcné
dary. Díky nim bylo o co soutěžit a na
hosty čekala bohatá tombola. O žíznívé
a hladové se postaral náš tým sestavený
z přátel školy. Celý ples se velmi vydařil,
o čemž svědčí pozitivní ohlasy od rodičů
i ostatních účastníků plesu. Snad i další
ročníky budou minimálně tak úspěšné,
jako doposud. Jsme rádi, že nás podporu-
jete a doufáme, že se příští rok zase uvi-
díme! Těšíme se!

Žáci se setkali s novinářem i spiso-
vatelkou
Mgr. Jarmila Hořavová

V rámci březnového projektového vy-
učování Mediální výchova se žáci druhého
stupně setkali s novinářem, reportérem
a moderátorem Janem Moláčkem. Jeho
poutavé vyprávění o novinářské práci se
u žáků setkalo s velkým zájmem. Jan Mo-
láček působil jako válečný a zahraniční
zpravodaj pro Českou televizi, pro kterou
nyní pracuje také jako reportér v pořadu
Reportéři ČT. V Českém rozhlase Radi-
ožurnál ho můžete slyšet v Dvaceti minu-
tách Radiožurnálu.

Ve spolupráci s Knihovnou v Mokré
jsme zorganizovali také besedu se známou
českou spisovatelkou Petrou Braunovou,
úspěšnou autorkou knih nejen pro menší
školáky, ale i pro náctileté a dospělé. Ve
čtyřech různých blocích si autorka vyprá-
věla s dětmi nejdřív o tom, jak vůbec ta-
ková kniha vzniká, kolik lidí se podílí na
jejím zrodu, poté vybrala dvě konkrétní
knihy vhodné pro danou věkovou katego-
rii a zajímavě i vtipně seznámila poslu-

chače s její historií, tedy s původem ná-
mětu, procesem psaní, ilustracemi. Vyprá-
vění bylo doplněno autorským čtením
vhodně zvolených ukázek, přičemž nikdy
nebylo prozrazeno to nejdůležitější, což
žáky motivovalo k další četbě. O tom
svědčí i velký zájem objednat si prezento-
vané knihy přímo u autorky, která je do-
konce i podepíše.

Beseda se setkala s velkým ohlasem
nejen u žáků, ale i pedagogického dopro-
vodu. Rádi bychom v tradici besed se spi-
sovateli i nadále pokračovali. Již na
podzim bychom chtěli pozvat neméně
úspěšnou autorku Ivonu Březinovou.
Velké poděkování patří paní knihovnici
Ivaně Brzobohaté za organizaci a per-
fektní spolupráci.

Knihovna Jiřího Mahena v Brně
Mgr. Jarmila Hořavová

Informační lekce a besedy na různá li-
terární témata, která pořádá Knihovna Ji-
řího Mahena v Brně, se nám
v uplynulých letech velmi osvědčily. Proto
jsme i letos do plánu vzdělávání zařadili
návštěvu Knihovny Jiřího Mahena.
Sedmáci absolvovali program Nejoblíbe-
nější trojlístek, ve kterém se blíže sezná-
mili se žánry sci-fi, fantasy a hororu. Žáci
pracovali individuálně i ve skupinách,
prokázali svoje znalosti těchto populár-
ních žánrů, určitě je i v mnohém prohlou-
bili. Vyvrcholením byla skupinová tvorba
vlastního příběhu, který měl reprezento-
vat zadaný žánr.

Návštěvu knihovny završila 7. B pro-
cházkou historickým centrem Brna se za-
staveními na místech, která jsou spjatá
s různými pověstmi, které děti poznaly
v předchozích hodinách literatury. Na jed-
notlivých zastávkách prezentovali vybraní
žáci pověst vážící se k místu. Byl to např.
kostel sv. Jakuba, Stará radnice s křivými fi-
álami, drakem a kolem, Špilberk, Petrov,
Zelný trh či Kapucínská hrobka. Třída 7.
A zase navštívila přímo Kapucínskou
hrobku.

Osmáci se do Knihovny Jiřího Mahena
vydali 23. dubna na program Bublinkové
příběhy. Jak už název napovídá, šlo ten-
tokrát o žánr komiksu, který se u dnešní
mládeže těší velké oblibě. Deváťáci se
v květnu zúčastní semináře o brněnských
literárních osobnostech. O tom ale příště.

Deváťáci v Bludišti
Mgr. Josef Kováčik

Ve středu 18.4. jsme vyrazili s žáky 7. B
a 9.A do Ostravy na natáčení populární
dětské soutěže Bludiště. Cesta proběhla

bez obtíží a ve 14 hodin začalo natáčení.
Protivníky našeho družstva, ve složení
Zdeňka Kocourková, Honza Křešťák,
Ríša Horký a Mates Zouhar, bylo druž-
stvo ze základní školy v Liberci. Po ne-
příliš dobrém úvodu se naši soutěžící
vzepjali k mocnému finiši, ve kterém do-
kázali vymazat patnáctibodovou ztrátu
a nakonec slavili vítězství v poměru 34:29
a postoupili do dalšího kola. Po přespání
na místní turistické ubytovně jsme ráno
v 9 hodin zahájili natáčení druhého dílu.
Tentokrát se nám již příliš nedařilo
a místní ostravské družstvo se nám zdolat
nepodařilo. Prohra v ranním kole však
byla výhodná pro organizaci cesty zpět
domů, kam jsme se vrátili kolem 6 hodiny
večer. Podrobnou reportáž z natáčení,
dojmy fanoušků i soutěžících si budete
moci přečíst v červnovém čísle Školního
půlročníku. Samotná soutěž s naší účastí
bude vysílána 8. a 15. září.

Budoucí andělé u zápisu
Mgr. Jarmila Hořavová

Devatenáctý duben byl dnem s velkým
D nejen pro budoucí prvňáčky, kteří
někdy s radostí, někdy s rozpaky a někdy
dokonce i se slzičkou mířili do ZŠ
Mokrá-Horákov k zápisu, ale i pro sou-
časné osmáky, kterým příští školní rok
připadne role strážných andělů nejmlad-
ších žáčků.

Osmáci se podíleli na organizaci do-
provodného programu, jehož téma si
sami vymysleli. Byl to tentokrát CIR-
KUS. Těm, kteří by si snad chtěli vyložit,
že tím mělo být naznačeno, že škola je tak
trochu cirkus, musíme hned vysvětlit, jak
to bylo myšleno. Cirkus je přece plný zá-
bavy, barev, smíchu, ale i skvělých výkonů,
přesně tak jako naše škola. Budoucím
prvňáčkům měly cirkusové postavy vy-
kouzlit úsměv na tváři a pomoci jim za-
pomenout na strach a obavy. A že těch
„cirkusáků“ nebylo málo. V maringotce
s popkornen a střelnicí seděly cikánky,
které dokonce četly budoucnost v kartách
či v čarách života na dlaních předškoláků.
Nedaleko se nacházel cirkusový zvěřinec
se živými školními zvířaty, ale také se
dvěma lvy a jejich krotitelkou. Do šapitó
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patří i kouzelník, který dětem ochotně
vyčaroval roztomilého králika. Akrobatky
se předváděly na kladině a silní muži zve-
dali supertěžké činky. Zkrátka cirkus se
vším všudy. Prvňáčci mohli v doprovodu
veselých klaunů plnit drobné úkoly, sbírat

razítka a za odměnu si pak odnést nejen
památečního klauna, ale i balónek.

Pochválit musíme jak budoucí školáky,
tak i osmáky, kteří se svého úkolu chopili
s chutí a nadšením. Dle toho můžeme
soudit, že z nich budou skvělí andělé.

A na závěr trochu statistiky. K zápisu
letos přišlo 56 dětí, z toho bylo dle trva-
lého bydliště 22 z Mokré, 9 z Horákova,
po deseti dětech se zapsalo z Hostěnic
a Velatic a pět dětí má trvalé bydliště
jinde.

• V loňském roce se nám velmi líbil pro-
gram Používám mozek, a proto jsme se
letos opět rozhodli k účasti na představení
Vladislava Zezuli, tentokrát na téma Mám
chytré tělo. Program byl zaměřený na
funkci, složení – reálnou představu našeho
těla. Děti se zapojily aktivně do programu,
což je nejen pobavilo, ale i motivovalo
k dalšímu naslouchání.
Myslíme, že jsme se poutavě dozvěděli, jak
pracují naše plíce, srdce, trávicí soustava,
játra. To vše doprovázely výpočty a ná-
zorné ukázky. Program nás pobavil i po-
učil.

• Žákyně devátého ročníku, Daniela Zi-
manová a Petra Dostálová, byly vybrány
jako zástupkyně školy do okresního kolo
Olympiády v českém jazyce. Ve školním
kole s převahou zvítězily nad dalšími de-
seti zúčastněnými žáky z řad 8. A a 9.
A. Náročnost úkolů, jejichž těžiště nespo-
čívá pouze ve znalosti gramatiky, ale

především v jazykovém citu, schopnosti
interpretace a porozumění textu, stejně
jako ve stylistických dovednostech, po-
tvrzují reakce a dojmy obou dívek po ab-
solvování tříhodinové soutěže. Přestože
výsledky nestačily na postup do dalšího
kola, dívky mohou být spokojené. Daniela
obsadila čtvrté a Petra desáté místo. Gra-
tulujeme.

• Ne všechny děti zvládly dorazit na brzký
ranní sraz koncem ledna. Divadlo Radost
sídlí v krásné budově tvaru lodi. Paní
v šatně i uvaděčky nás rychle „zpracovaly“.
Představení O Pipi Dlouhé punčoše bylo
veselé. Děti se velmi dobře bavily. Po-
stupně prošly všemi hlavními příhodami,
které známe z knihy. Takže jsme se sezná-
mili s policajty, panem učitelem, šli na jar-
mark, na návštěvu. Po přestávce se Pipi
s kamarády vydala na palubě lodi Hope-
tosa na tichomořský ostrov Kurekuredutů.
Představení bylo delší, ale i díky spoustě

písniček  neměly děti problém se sledová-
ním děje. Opět se potvrdila naše pozitivní
zkušenost s tímto divadlem.

• V rámci vlastivědného učiva o pravěku
jsme navštívili Anhropos v Brně. Žáci
měli komentovanou prohlídku o lovcích
a sběračích na našem území. Poté samos-
taně plnili úkoly zadané učitelem-sbírali
informace a podklady pro svoji samostaně
vytvořenou prezentaci na téma PRAVĚK.
Součástí dopoledne byla prohlídka obrazů
Z. Buriana. Tato exkurze je pravidelně za-
řazována do 4. ročníku, koresponduje
s probíranou látkou. Tentokrát ji měli žáci
jako shrnutí, opakování daného tématu.
Ukázalo se, že toto období je pro žáky
velmi atraktivní, z probraného učiva si pa-
matují velké množství faktů a také doká-
zali logicky myslet a vyvozovat závěry,
reagovat na dotazy lektora.

• Ve čtvrtek 15. 3. 2018 proběhla na
1. stupni tradiční recitační soutěž, které se
zúčastnilo 31 dětí. Úroveň výkonů byla
opět vysoká, porota měla nelehkou práci.
V katergorii 1. tříd obsadili stupně vítězů
Ivánek Honzák, Verunka Floriánová
a Lukášek Zich. V kategorii 2. a 3.tříd se
umístili Radovan Mišák, Natálka Krou-
pová a Verunka Skotalová. V kategorii
4. a 5. tříd se s těsným bodovým násko-
kem umístili Violka Kubičíková, Lucka
Petrášová a David Kocián. Všichni účast-
níci dostali sladkou odměnu a vítězové
pěkné ceny. Těšíme se opět za rok na další
ročník soutěže.

Střípky ze školy
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páté třídy, 20 děvčat, 5 kluků, a věřím, že si
to opět užili. Letos bylo několik výročí -
Rychlé šípy, Statečný cínový vojáček a my
jsme si povídali o Pejskovi a kočičce. Děti
se rozdělily na skupinky a plnily jednodu-
ché kvízy. Violka s Kristýnkou si nachystaly
loutkové představení O princezně na hráš -
ku, kdo chtěl, mohl vymalovat „chudou
noční košilku“ nebo hrát deskové hry. Při
nocování jsou důležité dvě věci - najít

Noc s Andersenem
správné místo na spaní a pizza, obojí do-
padlo ke všeobecné spokojenosti, za výbor-
nou pizzu děkujeme Lukáši Lazarčíkovi.
Na dobrou noc si děti vybraly film G-Force
(morčata jako zvláštní agenti). Přes velké
plány nespat do tří hodin bylo až na ob-
časný šepot v jednu hodinu ticho. Posnídali
jsme výborné koláče, buchty, muffiny a pro-
hlásili Noc s Andersenem 2018 za ukonče-
nou. A těšíme se na příští rok!

Ivana Brzobohatá

Letošní Andersenovskou noc provázely
drobné nesnáze, a to náhle nefungující to-
pení. Vzhledem k venkovním mrazivým
teplotám bychom asi ráno vstávali s jino-
vatkou na tváři, takže jsme nocování posu-
nuli o dva týdny, na pátek třináctého.
Datum nám ale nepřineslo nic špatného.
V knihovně se sešlo 25 dětí od první do

Ivana Brzobohatá

První čtvrtletí v knihovně proběhlo
docela v klidu, zato duben byl doslova
nabitý různými akcemi. O Večeru s ru-
skou pohádkou nebo tradiční noci s An-
dersenem se dočtete níže.

V úterý 10. května k nám zavítala spi-
sovatelka Petra Braunová. Čtyř besed se
zúčastnila skoro celá škola. Paní Brau-
nová dokázala svým vyprávěním za-
ujmout malé i velké, myslím, že
spokojenost byla i na straně paní učitelek.

Besedy byly hrazeny z rozpočtu knihovny.
Dva čtvrtky patřily prvňáčkům, jedna
třída se přišla podívat na krátké přírodo-
vědné filmy než si šli opéct na školní za-
hradu špekáčky a přespat ve škole. Druhá
třída to udělala opačně, opekli si špekáčky
a přišli přespat do knihovny. V červnu se
s oběma třídami setkáme znovu, a to při
pasování na čtenáře. 

Do obrázkového kvízu se zapojil re-
kordní počet luštitelů, z jedenácti zasla-
ných správných odpovědí byli vylosováni
– Honzík Ženožička, paní Iva Zahrád-

Z knihovny
ková a paní Jana Doleželová, kteří při
nejbližší návštěvě knihovny obdrží pou-
kázku do knihkupectví.

V dubnu jsme opět jeli za kulturou. Ja-
náčkovo divadlo bude ještě dlouho v re-
konstrukci, pro představení využívají
různé prostory, a proto např. v Lužán-
kách vyrostlo cirkusové šapitó. Přestože
sotva přišlo jaro, užili jsem si léto přímo
Rozmarné. Velký podíl na kulturním zá-
žitku měly herecké a u některých postav
i artistické výkony. Za příspěvek na do-
pravu děkujeme obci Mokré-Horákov.
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váky s předchozími devíti ročníky festivalu.
Pak zazněla pohádka A. Puškina O zlaté
rybce nejprve v originální ruštině a poté
i v českém překladu. Následovalo promítání
kreslených pohádek. Návštěvníci též obdi-
vovali krásné knižní ilustrace k Puškinovým

Večer s ruskými pohádkami u samovaru
pohádkám. Na závěr účastníci setkání de-
batovali u samovaru při pití čaje s ochutná-
váním ruských bonbonů a pirožků. Občané
Mokré - Horákova vyslovili přání opakovat
podobnou akci znovu letos na podzim.

Foto: Ljubov Vondroušková

Ivana Brzobohatá

Večer s ruskými pohádkami u samovaru
se uskutečnil v naší obci v rámci 10. kul-
turního festivalu Ruské jaro na Moravě
v sobotu 7. dubna. Pořadatelé seznámili di-
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KOSMETIKA LUCIE
KOSMETICKÉ SLUŽBY

• celkové ošetření pleti
• depilace teplým voskem
• barvení a úprava obočí a řas 

Nechte o sebe pečovat z pohodlí Vašeho domova. Vaše pleť bude vyživená a omlazená.

PERMANENTNÍ PRODLUŽOVÁNÍ ŘAS
metodou • řasa na řasu

• 3D objemové
• 5D objemové

Chcete mít vždy perfektně upravené řasy bez nutnosti líčení?
Mobilní služby až k Vám do domu.
Kontaktujte mě prosím na tel: 722081155  nebo
e-mail: lucie_vankova  centrum.cz

Lucie Vaňková
Zahradní 314
664 08 Blažovice
IČO: 06355927

Matyáš Charvát s manželkou Barbarou

Letos tomu budou přesně 4 roky, co
jsme s manželkou koupili byt na sídlišti
v Mokré a stali se současně řádnými ob-
čany naší obce Mokrá-Horákov. Abych
byl upřímný, po přestěhování z Brna
jsme nevěděli o Mokré-Horákov na -
pros to nic. Postupně jsme začali zjišťo-
vat, jak nádherná a praktická místa tu
nacházíme. Takže když se nás někdo
z přátel ptal, kde že to vlastně bydlíme,
přibližovali jsme mu naši obec pomocí
toho, co vše tu máme – od obchodů, MŠ,
ZŠ, zdravotního střediska, restaurací,
DPS, pošty až například po koupaliště.

Od té doby se v naší obci leccos událo
a my ji poznali mnohem více. Narodili
se nám tu také již dva synové. Co je dů-
ležité říci, líbí se nám tu a záleží nám na
tom, jak naše obec vypadá. Nicméně, co
nyní funguje a běží, může velmi rychle
ustrnout a zastavit se. Tak to prostě v ži-
votě chodí. A taková představa nemusí

úplně každého nechat klidně spát. Tak
například sníme o tom, že:

• naše obec Mokrá-Horákov bude na-
plňovat vize a rozvíjet potenciál svých ob-
čanů, a to nejen těch nejmladších, ale
i těch dříve narozených.

• tato obec bude naprosto bezpečným
místem pro své občany a jejich majetek.

• v naší obci budou v tak nelehké mul-
tikulturní době i nadále zachovávány
nádherné tradice připomínající slavné
křesťanské osobnosti jako například
Mistra Jana Husa a další.

• naše obec bude vzorem pro další obce
v regionu, jak správně hospodařit s pro-
středky občanů a bude poskytovat ty nej-
lepší a nejpřínosnější služby svým
obyvatelům.

Zdají se Vám takové sny příliš bláznivé?
V pořádku, může to tak být. Vždyť o co
méně bláznivý byl před více než 40 lety
nápad na úplné spojení obcí Mokré a Ho-
rákova. O co méně bláznivě zněly nápady
na zřízení zdravotního střediska nebo vy-

O čem mohou snít noví občané Mokré-Horákova?
budování Mediatéky. Anebo jak blá-
znivá byla výstavba mnoha stovek
schodů od hřiště do Horákova i Mokré.
A to vše při zodpovědném financování
bez zbytečného zadlužování se.

Je příliš jednoduché poukázat na to,
co nefunguje úplně na 100 %. Je ale
mnohem přínosnější přijít s konkrétní
vizí, jak by to mohlo právě na 100%
fungovat a takovou vizi začít společně
i realizovat. Ano, to je těžké, ale je to
možné!

Zajímalo by mne, zda se najde
i někdo další, komu budoucnost naší
obce není lhostejná a má sny a srdce na
to s tím něco udělat. Zajímalo by mne,
zda se najde někdo takový nejen z řad
místních harcovníků pamatujících
mnoho z historie naší obce, ale i z řad
těch, kteří nově našli domov v této obci,
jako jsme ho před čtyřmi lety našli
i my…

Krásné nadcházející léto všem obča-
nům skvělé obce Mokré-Horákov.



NAŠE ODPOVĚDI NA VAŠE POTŘEBY 
PŘI ÚDRŽBĚ ZAHRADY

Akční cena: 10 190 Kč
Běžná cena: 10 990 Kč

Křovinořez HUSQVARNA 525RX
Lehký a výkonný křovinořez s pohodlným ovládáním. Motor X-Torq®; 

Smart Start. Dodáván s nosným popruhem Balance 35, strunovou 

hlavou a travním nožem.

 ■ Objem válce 25,4 cm³, výkon 1 kW, hmotnost bez příslušenství 4,9 kg.

Řetězová pila HUSQVARNA 450
Výkonná pila pro všestranné použití. Motor X-Torq® 

s nižší spotřebou paliva a sníženou tvorbou emisí. 

Snadné startování díky systému Smart Start.

 ■ Výkon 2,4 kW, délka lišty 33–50 cm / 13"–20", 

hmotnost bez řezného nástroje 4,9 kg.

Akční cena: 11 690 Kč
Běžná cena: 12 590 Kč

Akční cena: 43 990 Kč
Běžná cena: 47 490 Kč

Robotická sekačka
HUSQVARNA Automower® 310
Efektivní robotická sekačka. Inteligentní technologie pro průjezd 

úzkými prostory a nastavení časů sečení podle preferencí 

uživatele. Technologie Bluetooth. Dostupné také s modulem 

Automower® Connect.

 ■ Pracovní plocha až 1 000 m², max. sklon 40 %.

Akumulátorová sekačka 
HUSQVARNA LC 141VLi
Ideální volba pro majitele domů a zahrad a pro 

sečení členitých ploch, s vlastním pohonem 

a variabilní rychlostí.

 ■ Šířka záběru 41 cm, objem koše 50 l, sběr / 

zadní výhoz.

Akční cena: 13 490 Kč
Běžná cena: 14 290 Kč

(bez akumulátoru a nabíječky)

Traktor HUSQVARNA TC 139T
Uživatelsky přívětivý traktor s vzadu umístěným 

integrovaným sběrným košem o objemu 320 litrů. 

Výkonný dvouválcový motor.

 ■ Motor Husqvarna V-twin, hydrostatická 

převodovka, šířka záběru: 97 cm.

Akční cena: 74 990 Kč
Běžná cena: 79 990 Kč

Foukač HUSQVARNA 125BVX
Tento přesně vyvážený ruční foukač určený pro 

vlastníky nemovitostí se vyznačuje vysokým vý-

konem, snadným použitím a lehkou ovladatelností. 

Včetně přídavné odsávací jednotky Vac.

 ■ Objem válce 28 cm³, výkon 0.8 kW, hmotnost 

4,35 kg, foukací výkon 76 m/s.

Akční cena: 8 990 Kč
Běžná cena: 9 750 Kč

JARNÍ
AKCE

Navštivte naši prodejnu:

Ceny jsou pouze doporučené včetně DPH. Akce platí do 6. 6. 2018. Odpovědnost za tiskové chyby vyloučena. Společnost Husqvarna neustále provádí vývoj výrobků, a proto si 

vyhrazuje právo změnit design, specifi kace a vybavení bez předchozího upozornění. Husqvarna je registrovaná ochranná známka. 

Copyright © 2018 Husqvarna AB (publ). Všechna práva vyhrazena.
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VETERINÁRNÍ ORDINACE 
Mokrá 348 (vedle pošty)

MVDr. Tereza Bednářová
MVDr. Petra Borská, Ph.D.

Ordinační hodiny:
Pondělí 9.00-11.00 15:00-18:00
Středa 9.00-11.00 15:00-18:00
Pátek 9.00-11.00 dočasně zavřeno

Telefon: 702 816 717 (dr. Bednářová)
702 986 438 (dr. Borská)

Mimo to zajišťujeme veterinární péči v ordinaci ve Šlapanicích, Brněnská 63,
v ordinačních hodinách: 
Pondělí-Čtvrtek 9:00-11:00 14:00-18:00
Pátek 9:00-12:00

www.veterinka.net

Od 1. března 2018 dochází ke zrušení
ordinačních hodin v úterý a čtvrtek,
avšak v tyto dny pro vás budu k dispozici
ve veterinární ambulanci ve Šlapanicích
na ul. Brněnská 63. 

Avšak po dohodě s MVDr. R. Justem
(veterinární ordinace Brno-Slatina) roz-
šiřujeme síť pohotovostních služeb pro

oblast Brno-východ, tzn. pro akutní pří-
pady mimo ordinační hodiny a o víken-
dech do 22 hod. bude k dispozici sloužící
veterinární lékař na telefonu 702 816 717.
Doufám, že tak zkvalitňuji rozsah péče
o vaše zvířata. Zároveň dojde k posílení
personálu o novou veterinární lékařku
MVDr. Petru Borskou, Ph.D.

Změny v provozu veterinární ordinace MVDr. Terezy Bednářové
Rozsah ordinačních hodin, novinky,

rozpis služeb jednotlivých lékařů můžete
sledovat na webových stánkách:

www.veterinka.net.

MVDr. Tereza Bednářová
Veterinární ordinace Mokrá 348

(u pošty), tel. 702 816 717.
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Jan Řezáč, předseda TJ Mokrá-Horákov z.s.

Tělovýchovná jednota Mokrá-Horá-
kov  pořádala v sobotu 5. května tradiční
turistickou a cyklo-turistickou akci
A jdem, a jedem. Jednalo se již o 43.roč-
ník akce A JDEM a 21.ročník akce
A JEDEM.

Za větrného, ale slunečného počasí vy-
razili v 7 hodin na pěší trasu 50 km první
účastníci, kterých bylo celkem 5. Po-
stupně je následovalo dalších 193 účast-
níků pěších tras. Od dopolední desáté

hodiny začali startovat i účastníci akce
A JEDEM. Celkem se akce zúčastnilo
pěších 198 turistů a 69 cyklo turistů.

Rozdělení po trasách bylo následující
A JDEM                     A JEDEM
50 km – 5                   23 km - 11
35 km – 8                   33 km - 39
24 km – 8                   57 km - 19
17 km – 36
10 km – 141
Vyhodnocením akce a poděkováním

účastníkům za účast a zaplacení jednot-
ného startovného 30 Kč byla tombola se

A jdem a jedem 2018
48 cenami použitelnými ke sportování,
turistice a cyklo turistice. Ceny do tom-
boly byly nakoupeny díky tradičnímu
 finančnímu přispění firmy Českomorav-
ský cement a.s. za což TJ této firmě dě-
kuje. Kompletní výdělek ze startovného
tedy 8010 Kč TJ Mokrá-Horákov po-
skytne Fakultní dětské nemocnici Brno
na nákup hraček pro nemocné děti.

Akce se vydařila a doufáme, že se
účastníkům i líbila a budeme se těšit na
další ročník, který budeme pořádat opět
začátkem května v roce 2019.
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Martin Vojtěch

První tři měsíce roku 2018 byly ve zna-
mení druhé poloviny soutěží družstev
mužů sezóny 2017/2018. Soutěže druž-
stev byly ukončeny v březnu. Družstva
A i B byly nováčky v krajských soutěžích
a čekal je těžký boj o záchranu.

Družstvo A v sestavě Paták R., Vojtěch
Ma., Kvapil Z., a Rotrekl L. skončilo
v KS1 na předposledním místě a mělo by
sestoupit. Vzhledem k výsledkům ve vyš-
ších soutěžích se však zřejmě podaří účast
v KS1 zajistit i pro příští sezónu.  

Družstvo B, které tvořili hráči Voj-
těch T., Hofírek D., Levardi R., a Ro-

trekl M., si v KS2 vedlo dobře. Skončilo
na 9. místě a zajistilo si účast v KS2 i pro
příští sezónu. 

Družstvo C, tvořené veterány Eliáš
Stanislav, Vojtěch Miloslav, Harašta Lu-
dislav, Paták Bohuslav a Rotrekl Zdeněk
a doplněné o Grušku Milana, velmi pře-
kvapilo a zvítězilo v OP2. Tím si zajistilo
postup do nejvyšší okresní soutěže. 

Nejlepším hráčem oddílu byl opět
Radek Paták. 

Na ukončení sezóny byl uspořádán
osmý ročník Memoriálu K. Bičana, kte-
rého se zúčastnilo 18 hráčů z pěti oddílů
– TJ CEMO Mokrá. TJ Jiskra Hrušo-
vany, TJ Sokol Rebešovice, TJ Sokol Tva-

Zpráva o činnosti oddílu stolního tenisu
rožná a TJ Sokol Práce. Turnaj skončil
úspěchem hráčů domácího oddílu.

Výsledky dvouhry: 1. Rotrekl Lukáš, 2.
Kvapil Zdeněk, 3. Vojtěch Tomáš, 4. Ro-
trekl Michal (všichni Mokrá).

Výsledky čtyřhry: 1. Rotrekl L., Ro-
trekl M., Mokrá; 2. Vojtěch M., Kvapil
Z., Mokrá; 3. Mrkvica L.,Kuklínek M.,
Prace; 4. Němec S., Černý L., Rebešovice.

Soutěž útěchy vyhrál Kousal Pavel
z Tvarožné, který ve finále porazil Vojtě-
cha Martina.

Oddíl stolního tenisu děkuje sponzo-
rům – obci Mokrá-Horákov, DuoMAX
Mokrá-Horákov a Restauraci U Zboj-
níka.
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Michaela Straková, kronikářka obce

Nejen z celostátního hlediska je „os-
mičkový“ rok zajímavý. I v historii Mokré
a Horákova najdeme události, které se
pojí s osmičkou na konci letopočtu. Jed-
ním z nich je rok 1898, kdy obec
Horákov postavila na návsi
novou kapli.

Před dvaceti lety, kdy jsme si
připomínali sté výročí, vydala
obec malou brožuru, která
stručně shrnovala historii horá-
kovské kaple. Myslím, že není od
věci letos něco z toho čtenářům Zpravo-
daje osvěžit.

I před rokem 1898 nějakou zvoničku
Horákov míval, protože do nově posta-
vené přenesli Horákovští zvon z roku
1786, na němž byl nápis „sv. Mikuláši,
oroduj za nás“. Navíc opis pamětního
listu uváděl, že stará kaple musela ustou-
pit stavbě nové silnice přes vesnici. 

Podle uvedeného opisu byl předcháze-
jící rok (1897) pro Horákov nepříznivý.
Hodně pršelo, obilí na poli shnilo a na-
stala drahota. Aby toho nebylo málo, 23.
června 1898 postihlo obec krupobití. List
z roku 1898 uváděl, že tehdy měl Horá-
kov 600 obyvatel a 95 domů a většinu lidí
musela uživit půda, jen část nacházela ob-
živu v brněnských továrnách. Horákovská
škola, která stávala na místě dněšního
kulturního domu, měla v té době 190 dětí
(100 z Horákova a 90 z Mokré, protože
tam byla škola postavena až v roce 1900). 

Nejvíce se o zbudování nové kaple za-
sloužil obecní výbor, mezi jeho členy na-
cházíme jména, která dodnes
starousedlíkům zní povědomě: Karel
Kosík, č. p. 3, Jan Pabík, č. p. 75, Josef

Čalkovský, č. p. 17, Josef Řičánek,
č. p. 76, Jan Neveselý, č. p. 12, Jan

Neveselý, č. p. 6, Jan Neveselý,
č. p. 15, František Drbošal,
č. p. 11, Jan Šumbera, č. p. 60. 

Samotný akt svěcení pro-
vedl 28. srpna 1898 tvarožen-

ský farář Miroslav Simonides
a kázání měl nově vysvěcený kněz

Jan Možný. Do báně na vrcholu věže
umístili pamětní listinu, kterou sepsal
zdejší učitel Josef Srb a podepsal starosta
Karel Kosík. Kapli zasvětili svatému Got -
hardovi, patronu obce Horákova.

V roce 1917 přišla kaplička o svůj his-
torický zvon. Už třetí rok probíhala
1. světová válka a zvon se stal surovinou
pro výrobu zbraní. Na nový se občané
složili až po skončení války. 

Až do roku 1957 se vzhled stavby nijak
podstatně nezměnil. Ovšem v uvedeném
roce došlo k sesuvu věže. Plechovou báň
nahradil jehlan. Při té příležitosti vyňali
z báně starý pamětní list z roku 1898. Bo-
hužel byl hodně poškozený, takže se na
původní místo nevrátil a nahradil ho
nový. I ten uváděl údaje o počtu a složení
obyvatel Horákova. Za zhruba 60 let od
postavení kaple se počet obyvatel příliš
nezměnil, ale výrazně se změnilo jeho
složení. V roce 1957 měl Horákov 615
obyvatel a 162 domů. Většina občanů do-
jížděla za prací do Brna, pouze menší část
sama hospodařila. 

Na podzim roku 1995 podala obec
Mokrá-Horákov návrh na zařazení kaple
do seznamu památkově chráněných ob-
jektů. O rok později Ministerstvo kultury
České republiky návrh přijalo. V letech
1997–1998 probíhala generální rekon-
strukce objektu. Jehlancová střecha z 50.
let byla odstraněna a na základě dobové

120. výročí kaple svatého Gotharda v Horákově
fotodokumentace se na střechu vrátila
původní báň. Nedílnou součástí rekon-
struované kaple se stala i výmalba sluneč-
ních hodin. Autorkou návrhu je
Ing. architektka M. Říčná, která zvolila
motiv čápa (ochranitele rodiny) a ryby
(křesťanství). Zelená barva v pozadí má
symbolizovat les, který Horákov obklo-
puje. 

Rekonstrukce probíhala tak, aby sté vý-
ročí své existence už mohla kaple slavit
v plné parádě. Slavnostní mši, jejíž sou-
částí bylo i její znovuvysvěcení, sloužil
v neděli 10. května 1998 generální vikář
brněnské diecéze Jiří Mikulášek a tvaro-
ženský farář Metoděj Slavíček. 

I v roce 1998 byla do báně vložena
schránka s kopiemi pamětních listin
z roku 1898 a 1957, nová pamětní listina,
osobní poselství generálního vikáře Jiřího
Mikuláška a tvaroženského faráře Meto-
děje Slavíčka. Kromě fotografií a tiskovin
obsahuje schránka i sadu mincí České re-
publiky z roku 1998. 

Snímek z doby první republiky Někdy před rokem 1922 (na snímku ještě nejsou sloupy el. vedení

Mons. Mgr. Jiří Mikulášek a tvaroženský farář Mětoděj Slavíček Rekonstrukce v r. 1997

Návrh výmalby
slunečních hodin
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B. Švehlová, O. Drápal 

Už nějaký čas jsme chtěli v Mokré
uspořádat setkání s naším panem fará-
řem, a přiblížit i jeho soukromý život
nebo zážitky spojené s vírou všem obča-
nům obce. Loni v létě byl otec Jiří Brtník
na poutní dovolené ve Fatimě, a tak se
s námi o zážitky z této dobrodružné cesty
přišel podělit. 

Otec Jiří poutavě vyprávěl o zážitcích
z putování cca 2800 km dlouhého. Vy-
právěl o malých zázracích od prasklé
pneumatiky až po nezajištěné ubytování.
Vše doprovázel prezentací pěkných fotek
z Fatimy a jejího okolí.

Příběh z Fatimy
Příběh zjevení začíná od května do

října 1917 a líčili je tři malí pasáčci, Lúcia
dos Santos a její sestřenice Jacinta a brat-
ranec Francisco Marto. Zjevení Panny
Marie se stalo v polích doliny Iria u vísky
Aljustrel nedaleko portugalského města
Fatima. Tento zážitek se opakoval kaž-
dého 13. dne v měsíci přibližně ve stejnou
hodinu. Lúcia popisovala zjevení Panny
Marie jako „jasnější než slunce, vyzařující
paprsky světla jasnější a silnější než křiš-
ťálový pohár naplněný jiskřivou vodou,
kterým pronikají palčivé sluneční papr-
sky“. Podle Lúciiny zprávy svěřila Panna
Maria dětem tři tajemství, známá jako tři
fatimská tajemství. Naléhavě děti žádala,
aby činily pokání a oběti za spásu hříš-
níků. Nejnaléhavěji Panna Maria žádala
děti, aby se každý den modlily růženec.
Opakovaně zdůrazňovala, že růženec je
klíčem k osobnímu pokoji i světovému
míru. V následujících měsících proudily
do Fatimy a Aljustrel tisíce lidí, přitaho-
vány zprávami o zjeveních a zázracích.
Dne 13. srpna 1917 je okresní hejtman
Arturo Santos, který se obával negativ-
ního politického vlivu událostí, dal za-

Z Tvarožné do Fatimy – přednáška otce Jiřího
držet a uvěznit ještě předtím, než mohly
dorazit do doliny Iria. Jejich spoluvězni
v okresní věznici později vypověděli, že je
děti požádaly, aby se společně modlili rů-
ženec.

Hejtman Santos děti vyslýchal přede-
vším ohledně údajných tajemství, ovšem
neúspěšně. Zašel dokonce až tak daleko,
že vyhrožoval dětem uvařením v kotli
vroucího oleje a nutil děti k vyzrazení ta-
jemství. V srpnu se pak Panna Maria
místo 13. dne v dolině Iria zjevila 19.
srpna v blízkém Valinhos.

Dnes je na místě zjevení postavena přes
původní malou kapličku ještě nová za-
sklená větší budova, poutní místo má
hlavní kostel a novou baziliku vybudova-
nou podle biblického Jeruzaléma v mo-
derním stylu.

Účast byla sice malá, ale o to více sr-
dečná. Dostalo se i na dotazy např. poutní
místa u nás, organizace mší apod. 

Chtěli bychom p. faráři poděkovat za
milou návštěvu a posluchačům za příjem-
nou atmosféru v mediatéce Mokrá, naše
farní společenství je otevřeno všem.

Poděkování za pomoc patří paní
 knihovnici.

Římskokatolická farnost Tvarožná
Vás všechny srdečně zve

na

FARNÍ DEN
V NEDĚLI 27. května 2018

• Začátek ve 14.30 animovanou mod-
litbou s dětmi v kostele

• Pokračování na farní zahradě s vol-
ným časem ke vzájemnému sdílení

• Součástí bude dobré občerstvení, pro-
gram pro děti, výstava z dob P. Sla-
víčka a P. Kosmáka. Pozváni jsou
také kněží zde v minulosti působící.

• Hraje cimbálová muzika Kalečník

Poděkování
H. Kadlecová

Děkujeme majiteli restaurace „U zboj-
níka“ panu Tomáši Lazarčíkovi za vzorný
a ochotně poskytovaný servis a distribuci
chutné stravy – obědů nejen pro nás se-
niory.

ZPRAVODAJ
obce Mokrá-Horákov
v elektronické podobě

najdete na

www.mokra-horakov.cz
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Zdeněk Ševčík, jednatel Tasy s.r.o.

Rád bych poděkoval za realizaci ATS
(posilovací stanice vody) v části obce Pří-
hon.

Na Příhon jsme se přistěhovali v roce
2003 do řádně zkolaudovaného a dokonče-
ného domu. Asi jediným nepříjemným zjiš-
těním bylo, že nám v důsledku malého tlaku
vody vypínají inteligentní spotřebiče
(myčka, pračka), napouštění vany trvá věč-
nost a sprchování připomíná různé věci, jen
ne sprchování. Obešel jsem sousedy a zjistil
jsem, že situace je u všech stejná. Nespoko-
jení byli všichni, řešit to nechtěl nikdo:-)
Oslovil jsem tehdejší vedení obce a dostal
jsem pohotovou a vtipnou odpověd. Sta-
rosta mi sdělil, že bydlí na Skalce a tam
taky není tlak. Obrátil jsem se na Vodáren-
skou akciovou společnost. Neoficiálně, tedy
do telefonu, mi sdělili, že jsem si tam dům
neměl stavět. Oficiální verze byla, že tlak je
v normě. Zakoupil jsem a instaloval domácí
vodárnu a tlak vody jsem si v domě vyřešil.
Samozřejmě se zvýšenými náklady, ale bylo
to řešení. Někdy v roce 2009 jsem začal pra-
videlně oslovovat Vodárenskou akciovou
společnost se žádostí o kontrolu a měření
tlaku vody v této části obce. V roce 2010 po
Vašem nástupu do funkce jsem Vás požádal
o pomoc. Po Vaší intervenci skutečně pro-
běhlo měření tlaku ze strany Vodárenské
akciové společnosti. Měřilo se na několika
místech a k „překvapení všech“ nebyl mini-
mální tlak dle ČSN nikde. Absolvoval jsem

několik schůzek s vedením Vodárenské, zá-
stupci svazku a vedením obce. Bylo mi ne-
formálně přislíbeno, že se celá věc vyřeší
zhruba do roka. Mluvilo se tehdy o velmi
vysokých nákladech (pokud si dobře vzpo-
mínám cca 500 000 Kč) a nejasné bylo, kdo
by měl ATS zaplatit. Rok utekl jako voda
a nic. Další dopis, další schůzka, další slib.
Myslím že v roce 2012 jsem si samovolně
„udělil“ slevu na vodné s odůvodněním, že
služba není poskytována v kvalitě podle
ČSN. Každý rok se potom opakovala stejná
„šaráda“. Upomínka za neuhrazenou část
vodného, moje reakce v podobě vysvětlují-
cího dopisu a kopií  dopisů vedení Vodáren-
ské o nápravě. Následně pokus o smír
a výhrůžka uzavřením vody. Znovu můj
dopis a tentokrát už bez reakce. V roce 2015
jsme na stejné ulici koupili ještě jeden dům,

Poděkování místního občana
takže sleva na vodném teď byla za dva
domy. Vše se stejným průběhem. Až do jara
2018.

Dnes už i nám teče voda jako v Evropě
roku 2018. Slevu už si neudělím a jsem
z duše rád, že už si nemusím psát s vede-
ním Vodárenské. Vím, že mě považují za
kverulanta a potížistu, ale já tím vším sle-
doval jediné. Aby dali do pořádku to, co
v pořádku není.

Co jste pane starosto absolvoval vy, mu-
síte spoluobčanům popsat vy. Možná
budou překvapeni, kolik času, úsilí a nervů
stojí někdy za prosazením a realizací zdán-
livě jednoduché věci. Zajímavé budou i ko-
nečné investiční náklady. Myslím, že ty
skutečné byly 4x vyšší než ty z roku 2010:-).

Vzhledem k tomu, že jsem si z Vás mno-
hokrát dělal legraci, musím nyní s odstu-
pem času uznat, že jste vytrvalý a nakonec
jste nám tlak vody zajistil. Na obci bylo za
posledních pár let vykonáno spoustu dobré
práce. Po zřízení Stavebního úřadu
v Mokré, považuji realizaci ATS za druhou
nejtěžší bitvu Vašeho starostování a za to
Vám patří poděkování. Věřím, že vymyslíte
s čím Vám na oplátku mohu pomoci já.

Na závěr neskromné přání. Přál bych si
kruhový objezd na státní silnici, nový asfal-
tový povrch příjezdové komunikce do
Mokré, novou cestu v Horákově Půl lánech
a nové asfaltové povrchy v obci zničené při
budování kanalizace. Nové povrchy by naši
obec „zvedli“ zase a třídu výš...

Pevné zdraví a hodně sil.

Jana Kvapilová, vůdkyně oddílu
a výchovná zpravodajka střediska Pozořice

28. dubna se konalo střediskové kolo
závodu Světlušek a Vlčat. Zúčastnilo se
14 hlídek – 8 dívčích a 6 chlapeckých.
Závody si přijeli vyzkoušet Vlčata a Svět-
lušky ze skautského oddílu Blansko –
Klepačov (1 dívčí a 1 chlapecká). Hlídce
z Mokré se vedlo velice dobře, umístila se

na druhém místě. Po trase bylo rozmís-
těno celkem 9 stanovišť: „První pomoc“,
„Dopravní značky“, „Manuální zručnost“,
„Fyzická zdatnost“, „Logické myšlení“,
„Vyhledávání informací“, „Vlast a skau-
ting“, „Pobyt v přírodě“ a „Volná disci-
plína“.

Trasa měla 2,5 km. Průměrný čas hlí-
dek na trase se pohyboval okolo 2 hodin
a 25 minut. 

Světlušky a Vlčata závodili v Ochozu u Brna
Na závodech se podílely všechny oddíly

a zúčastnilo se ho cca 100 členů střediska. 
Pořadí Světlušek: 

1. Pozořice Vlaštovky
2. Mokrá Berušky
3. Bukovinka Hvězdičky

Pořadí Vlčat:
1. Pozořice Modrá šestka
2. Pozořice Zelená šestka
3. Ochoz Jestřábi
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Michal Janků, místostarosta obce

Vážení příznivci hasičů naší obce! Do-
volte mi pár vět z našeho života. V pátek

2. února proběhl Hasičský ples v kulturním
domě v Horákově. Vše začalo pár minut
po dvacáté hodině krátkým uvítacím pro-
jevem. Po té už následovala volná zábava,

Co jste hasiči, co jste dělali…
hrála kapela Kanci Paní Nadlesní. Vše se
neslo ve slavnostním duchu s hasičskou te-
matikou. Na ples dorazilo asi 200 lidí a pa-
novala velice dobrá nálada. Dovolím si říct,
že náš ples hasičů patří k nejlepším hasič-
ským plesům v širokém okolí. Během ve-
čera došlo i na pěvecké vystoupení. Jelikož
hasiči nedisponují velkou částkou peněz,
bylo nutné sáhnout do vlastních zdrojů
naší obce. Ale myslím si, že i když na
našem plesu nevystupovala žádná hvězda
z hlavního města, bylo vystoupení o to
krásnější a více přirozené. Velké poděko-
vání si zaslouží naše nadějné zpěvačky
Adéla Meluzínová, Lucie Klučková a Do-
minika Urbánková. Dále děkuji všem, kteří
na ples přišli, protože bez vás by nebyla ta-
ková skvělá atmosféra. Děkuji všem hasi-
čům a organizátorům, kteří ples pomohli
připravit. A na závěr děkuji všem našim
štědrým sponzorům za podporu, bez které
by šel ples jen velice těžko realizovat.   

Sponzoři hasičského plesu 2018: 
Obec Mokrá-Horákov, ANVILA-INSTALO s.r.o. –
p. Smutný, ReichMont s.r.o., VOJENSKÁ HLÁSKA HO-
RÁKOV, Lukáš Bavlnka ml., EL. MONTÁŽE LED OSVĚT-
LENÍ-p. Meserle, DUO MAX, KADEŘNICTVÍ-  p. Rybová,
Dana Vaňková, MELKOV s.r.o., POTRAVINY U IRAJNŮ,
NOVINOVÝ STÁNEK-manželé Hromkovi, REKON-
STRUKCE BYTŮ - p. Bavlnka, CHATA LÍCHY-p. Kršková,
PODLAHY KOS, VETERINÁRNÍ ORDINACE-p. Šrámek,
SDH Tvarožná, Dalibor Novotný, VERTICAL SERVIS
s.r.o., Ing. Ivan Charvát, KADEŘNICTVÍ p. Ambrožová,
SÚ Mokrá, MALBY, NÁTĚRY – p. Hrouzek, VÝROBA VI-
DEOPOŘADŮ – p. Krpenský, SYNDENTA – zubní kli-
nika, Ludmila Závodná, Gabriela Krejčíková, Jana
Kvapilová, Lenka Urbánková, Eva Terberová, NÁTĚRY
GROUP s.r.o. – p. Milan Haberl, Šárka Rafajová, Lud-
mila Závodná, DECSTORE s.r.o., Michal Janků, TASY,
ČESKOMORAVSKÝ CEMENT, HITL, Dvectis, SWIETEL-
SKY, ANAH K+R, GARDENTECH, COMIMPEX, Mounfi-
eld, SUEZ, NÁBYTEK – Škrdla M., Mezi stromy,
U Zbojníka, CREATIVE BUILDINGS, NÁBYTEK – Divácký
J., FC Mokrá-Horákov, Vinotéka za kapličkou, MICHAL
RICHTR s.r.o., SVK Šlapanicko, Sdružení nezávislých
kandidátů obce Mokrá-Horákov

Sběr železného šrotu
V sobotu 14. dubna jsme uspořádali na

katastru naší obce sběr železa. Svážet pře-
dem připravené hromádky se začalo po
deváté hodině ranní. Sběru se zúčastnilo
skoro dvacet hasičů – všem děkuji za vy-
naložené síly. Děkuji touto cestou i rad-
ním naší obce za zapůjčení techniky pro
svoz železa a našemu sponzorovi za za-
půjčení valníkového nákladního automo-
bilu. Jménem hasičů z Mokré-Horákova
děkuji hlavně všem, kteří nám železný šrot
věnovali. Nasbíralo se přes sedm tun že-
lezného šrotu a vydělané peníze jsou po-
užity pro rozvoj kultury, jako je například
vystoupení Zdeňka Izera, které pořádá
7. června náš sbor dobrovolných hasičů.

Srdečně vás na představení zveme. 

Michal Janků, starosta hasičů

V rámci oslav Mezinárodního dne ha-
sičů a svátku sv. Floriána – patrona všech
hasičů, který připadá na 4. května jsme se
zúčastnili tak jako každý rok Křtinské ha-
sičské pouti. V letošním roce pouť pro-

běhla v neděli 29. dubna. Hlavní součástí
pouti je slavnostní mše svatá v kostele
Jména Panny Marie. Mše je vždy nádher-
ným zážitkem pro všechny, kdo se jí
zúčastní, zaznívá na ní dechová hudba
a jsou k vidění zástupci všech účastníků
včetně krásných barevných praporů.

Hasičská pouť
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Lenka Staňková 

Společnost Českomoravský cement,
a.s., která je součástí skupiny HC, letos
oslaví již padesáté výročí od zahájení
svého provozu cementárny Mokrá. Přijďte
s námi oslavit toto významné jubileum na
Den otevřených dveří v sobotu 8. září
2018.

Bude tomu již padesát let, kdy 28. října
1968 byla poprvé symbolicky zapálena

nově vystavěná rotační pec na výpal
slínku. Tento slavnostní akt zahájil dlou-
hou a úspěšnou éru výroby v cementárně
Mokrá, dříve známé jako CEMO-Mokrá.
Pří této příležitosti a významné události
zveme všechny zájemce na Den otevře-
ných dveří do areálu cementárny. Součástí
této akce, která proběhne od 9.30 do
15.00 hodin, bude bohatý program pro
děti i dospělé, komentovaná okružní jízda
autovláčkem po cementárně, ukázka těžké

Pozvánka na Den otevřených dveří
K 50. VÝROČÍ ZAHÁJENÍ PROVOZU CEMENTÁRNY MOKRÁ

lomové techniky, vystoupení Miloše
Knora s Ivou Pazderkovou a mimo jiné
i občerstvení pro všechny.

Vážení přátelé, srdečně Vás tímto
zveme na oslavu 50. výročí našeho závodu
v Mokré. Těšíme se na setkání s Vámi!

• Koupím byt 2 + 1 nebo 3 + 1 na sídlišti
v Mokré. Nabídky tel.č. 732 247 581.

Stejně tak, jako se v průběhu života
mění naše potřeby v jakékoli oblasti, může
se vyvíjet také náš zájem o konkrétní pro-
fesní či vzdělávací směr. Pro někoho je
daný obor celoživotním posláním, pro ji-
ného zastávkou po určitý čas.

Jak to máte aktuálně vy? Jste v práci/ve
škole spokojení, nebo přemýšlíte
o změně? Kde a jak se ale realizovat?
Dnešní doba nám dává na výběr z mnoha
možností. O to těžší může být rozhodo-
vání. Co je pro nás v pracovním životě „to
pravé“? Na nalezení odpovědi nemusíte
být sami.

Centrum vzdělávání všem (CVV) se
kariérovým poradenstvím zabývá dlouho-
době. Za dosavadních pět let fungování
této jedinečné služby prošlo bezplatnými
osobními konzultacemi téměř tisíc klientů
při více než dvou tisících konzultacích.

Co dělá kariérový poradce?
Kariérový poradce je odborník, který

umí pracovat s dětmi, dospívajícími i do-
spělými napříč profesemi či vzděláním
formou individuálních či skupinových
aktivit. Kariérový poradce vám podá po-
mocnou ruku, pokud tápete, kam dál
ve svém profesním životě. Bude vaším
průvodcem na cestě k lepšímu uplatnění.
Většina zájemců o kariérové poradenství
v CVV absolvuje tři až čtyři konzultace.
Záleží ale pouze na vás a vašem tématu,
kolik konzultací budete chtít využít.
 Poradce je k dispozici zdarma všem zá-
jemcům od 14 let. Tedy i žákům a stu-
dentům, kteří zrovna řeší výběr vhodné
školy. 

Individuálních konzultací můžete vy-
užít přímo na pobočkách v regionu.
„Po předchozí domluvě termínu jsme k dis-

Řešíte volbu nebo změnu povolání?
V Centru vzdělávání všem zdarma poradí

pozici na čtyřech pobočkách v Jihomorav-
ském kraji – v Brně, Boskovicích, Hodo-
níně a ve Znojmě. Stále častěji odpovídáme
zájemcům o profesní rozvoj také online. Na
live chatu při databázi dalšího vzdělávání
pomáháme s výběrem vhodného kurzu. E-
mailová poradna řeší dotazy týkající se
profesního uplatnění,“ popsala další
služby vedoucí centra Hana Rozprý-
mová.

Udělejte první krok
Objednejte se na nejbližší pobočku

CVV. Poradce se vám ozve a v nejbližším
možném termínu proběhne osobní
schůzka. 

Martina Milotová
Kariérová poradkyně - Brno
milotova@vzdelavanivsem.cz
+420 702 157 701
www.vzdelavanivsem.cz
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